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لاریجانی و یک بیانیه با پایان باز...

»خالص سازان«، برجام را »آتش« زدند
2

حج: کارگزاران  از  جمعی  با  دیدار  در  انقلاب  معظم  رهبر 
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اسلامی فرو خواهد پاشید
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آن سوی آب

هدف اروپا و امریکا از 
مداخله در مناقشه قره باغ؛

بی تفاوتی 
عجیب تهران 

بخش هایی از بیانیه شارل میشل، رئیس شورای اروپایی 
پس از نشست صلح سه جانبه اخیر با پاشینیان و علیف 
باعث بحث و جدل های فراوان در رسانه ها شده و عجیب 
است که در ایران توجهی به این تحولات مهم وجود ندارد.

از جمله مهم ترین نکات مورد اشاره در این بیانیه می توان 
به موارد زیر اشاره کرد: ۱. »رهبران دو کشور بر تعهد بی قید 
و شرط خود به اعلامیه آلمآتی و تمامیت ارضی ارمنستان 
)۲۹۸۰۰ هــزار کیلومتر مربع( و آذربایجان )۸۶۶۰۰ هزار 

کیلومتر مربع( تاکید کردند. در جریان...

زخم خشکسالی بر پیشانی سد های استان
گزارشی از خشک ترین دوره پنج دهه اخیر؛
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سد دوستی - بهار 1402

رئیس قوه قضائیه:

هزار میلیارد پول گرفتند اما چیزی وارد نکردند
رئیس قوه قضائیــه گفت: برای نمونه در یک فقره در 
نتیجــه یک ارتباطات ناصحیح با یک شــرکت، برای 
واردات میلیون ها تن نهاده دامی، بیش از هزار میلیارد 
تومان از مردم دریافت شده بود، اما کالایی وارد کشور 

نشده بود.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام 
والمســلمین محســنی اژه ای روز چهارشــنبه ۲۷ 
اردیبهشــت در جریان سفر بدون تشریفات به استان 
خراسان شــمالی، در دانشگاه بجنورد حاضر شد تا با 
دانشجویان و جوانان به صورت مستقیم و بدون واسطه 

به گفتگو و تبادل نظر بپردازد.
حضور امروز در دانشــگاه بجنــورد، چهارمین حضور 
رئیس دســتگاه قضا در مجامع دانشــگاهی و در بین 

دانشجویان، طی ده ماه اخیر است.

رئیس قوه قضاییه طی حدود ۲۲ ماه اخیر که تصدی 
ریاســت عدلیه را بر عهــده دارد، چندین نشســت 
هم اندیشی با اقشار مختلف مردمی و نخبگانی به ویژه 
دانشجویان کشــور برگزار کرده و همواره بر شنیدن 
نقطه نظرات همه منتقدان و صاحبنظران تاکید داشته 

و در این راستا فراخوانی مهم صادر کرده است.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی 
در دیدار دانشــجویان و اســاتید دانشــگاهی استان 
خراسان شمالی اظهار کرد: حضور در جمع دانشجویان 
یکی از اوقات خوش و مطلوب من می باشد؛ امروز نیز 
از حضور در جمع شــما دانشــجویان استان خراسان 
شــمالی که بدون لکنت زبــان مطالب خود را مطرح 
کردید، خرسند شدم؛ امیدوارم این توفیق حاصل شود 
که مطالبات شما را بشنویم و به آن ها ترتیب اثر دهیم.

رئیس قوه قضاییه در ادامه بیان داشــت: امروز مسئله 
اصلی و اولویت دار کشــور، مســئله اقتصادی و رفع 
مشکلات معیشتی مردم است؛ البته سایر مسائل نظیر 
مسائل امنیتی و فرهنگی و سیاسی نیز مهم هستند، 
اما باید توجه داشــت که اگر به مســائل اقتصادی و 
معیشتی توجه نشود تبعات آن دامن گیر سایر مقوله ها 
خواهد شــد. رئیس عدلیه با تبیین و تشریح اقدامات 
قــوه قضاییه برای مقابله با برخی مفاســد و جرایم و 
تخلفات اقتصــادی گفت: ما به مســئولان اقتصادی 
و متولیان بانــک مرکزی اعلام کرده ایــم که باید از 
اختیارات قانونی خود برای جلوگیری از شکل گیری ...

جرایم و تخلفات اقتصادی به صورت کامل اســتفاده 
کنید و چنانچه از این اختیارات بهره نگیرید، ...
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رئیس قوه قضائیه:

هزار میلیارد پول گرفتند اما چیزی وارد نکردند
رئیس قوه قضائیه گفت: برای نمونه 
در یک فقره در نتیجه یک ارتباطات 
ناصحیح با یک شرکت، برای واردات 
میلیون ها تن نهــاده دامی، بیش از 
هزار میلیارد تومان از مردم دریافت 
شده بود، اما کالایی وارد کشور نشده 

بود.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، 
محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
اژه ای روز چهارشنبه ۲۷ اردیبهشت 
در جریان ســفر بدون تشریفات به 
استان خراسان شمالی، در دانشگاه 
بجنورد حاضر شــد تا با دانشجویان 
و جوانــان بــه صورت مســتقیم و 
بدون واســطه به گفتگو و تبادل نظر 

بپردازد.
حضــور امروز در دانشــگاه بجنورد، 
چهارمیــن حضور رئیس دســتگاه 
قضا در مجامع دانشگاهی و در بین 

دانشجویان، طی ده ماه اخیر است.
رئیس قوه قضاییــه طی حدود ۲۲ 
ماه اخیر که تصدی ریاســت عدلیه 
را بــر عهده دارد، چندین نشســت 
هم اندیشی با اقشار مختلف مردمی 
و نخبگانــی بــه ویژه دانشــجویان 
کشــور برگــزار کرده و همــواره بر 
شــنیدن نقطه نظرات همه منتقدان 
و صاحبنظــران تاکید داشــته و در 
این راستا فراخوانی مهم صادر کرده 

است.
محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
دیــدار  در  اژه ای طــی ســخنانی 
دانشــجویان و اســاتید دانشگاهی 
استان خراسان شــمالی اظهار کرد: 
حضور در جمع دانشــجویان یکی از 
اوقات خوش و مطلوب من می باشد؛ 
امــروز نیز از حضور در جمع شــما 
دانشــجویان استان خراسان شمالی 
که بدون لکنت زبــان مطالب خود 
را مطرح کردید، خرســند شــدم؛ 
امیدوارم این توفیق حاصل شود که 
مطالبات شــما را بشنویم و به آن ها 

ترتیب اثر دهیم.
رئیس قــوه قضاییــه در ادامه بیان 
داشــت: امــروز مســئله اصلــی و 
اولویت دار کشــور، مسئله اقتصادی 
و رفع مشــکلات معیشــتی مردم 
است؛ البته سایر مسائل نظیر مسائل 
امنیتی و فرهنگی و سیاسی نیز مهم 
هســتند، اما باید توجه داشــت که 
اگر به مســائل اقتصادی و معیشتی 
توجه نشود تبعات آن دامن گیر سایر 

مقوله ها خواهد شد.
رئیس عدلیــه با تبیین و تشــریح 
اقدامات قــوه قضاییه برای مقابله با 
برخی مفاســد و جرایــم و تخلفات 
به مســئولان  اقتصادی گفــت: ما 
اقتصادی و متولیــان بانک مرکزی 
اعلام کرده ایــم که باید از اختیارات 
قانونــی خود بــرای جلوگیــری از 
تخلفــات  و  جرایــم  شــکل گیری 
اقتصادی به صورت کامل اســتفاده 
کنید و چنانچه از این اختیارات بهره 
نگیرید، نه به عنوان ترک فعل بلکه 
به عنــوان ترک قانون، تحت تعقیب 

حقوقی قرار می گیرید.
رئیس دســتگاه قضا در ادامه بیان 
داشت: ما به مسئولان بانک مرکزی 
در جریان جلســات گوناگون اعلام 

کرده ایم که برای جلوگیری از اضافه 
برداشــت بانک هــا از بانک مرکزی، 
اقدامات مجدانه خود را انجام دهید 
و در قبال تســهیلات اعطایی شبکه 
بانکی به افراد، نظارت کافی و جامع 
را دنبال کنید تا این تســهیلات در 
مسیر تولید صرف شود و به بازار های 

کاذب نرود.
از  مــا  گفــت:  اژه ای  محســنی 
دســتگاه های امنیتی به طور جدی 
مطالبه گــری کرده ایــم تا نســبت 
معرفــی جریانات  و  به شناســایی 
ســازمان یافته ای که اقدامات کاذبی 
را علیه اقتصــاد و بازار های ارزی و 
ریالی ترتیب می دهند، اهتمام داشته 
باشــند و در اینجا بــار دیگر تاکید 
می کنم و وعده می دهم که در قبال 
عناصر این جریانات ســازمان یافته، 

قاطعانه عمل کنیم.
رئیس دســتگاه قضا افزود: من چند 
بار تاکید کرده ام کــه در مواجهه با 
جرایم و تخلفــات حوزه اقتصادی و 
بانکی، قبل از آنکه به سراغ مشتری 
بانک هایی  ســراغ  برویــم،  بانک ها 
می رویم که بدون اخذ وثایق کافی و 

بعضاً به صورت مفسده آمیز، مبادرت 
بــه اعطای تســهیلات کرده اند و یا 
اینکه نظارت هــای لازم را پیرامون 
تســهیلات  این  هزینه کــرد  محل 

نداشته اند.
رئیــس عدلیه در ادامــه با تاکید بر 
اینکه قوه قضاییه مصمم اســت به 
صورت ریشه ای با فساد مقابله کند 
و به سراغ بستر ها و گلوگاه های فساد 
برود، گفت: ما به جای اینکه با صد ها 
پرونده موردی مواجه شویم، به سراغ 
۱۰ پرونده ریشه ای رفتیم که از قبِل 
آن، امکان ایجاد صد ها پرونده وجود 

داشــت البته این نافی برخورد های 
موردی با فساد هم نیست.

وی افزود بــرای نمونه در یک فقره 
در نتیجــه یک ارتباطات ناصحیح با 
یک شرکت، برای واردات میلیون ها 
تن نهاده دامی، بیش از هزار میلیارد 
تومان از مردم دریافت شده بود، اما 
کالایی وارد کشور نشده بود؛ ما به این 
موضوع ورود کردیم و رسیدگی ها و 
برخورد های مجدانه و لازم را ترتیب 
داده و اجــازه ندادیم این موضوع به 
یک پرونده فســاد بزرگ با شاکیانی 

پرتعداد تبدیل شود.
قاضی القضات تاکیــد کرد: در بحث 
مقابله با فســاد، ما در صدد مبارزه 
ریشه ای هستیم نه کار تبلیغاتی؛ در 
مقوله مبارزه با فساد، ما در عین اینکه 
متمرکز بر روی علت ها هســتیم، از 
معلول ها نیز غافل نمی شویم. سوال 
این است که در بحث مقابله با فساد، 
آیا به نقطه مطلوب رسیده ایم؟ باید 
بگویم نــه، اما مجدانه در این عرصه 

تلاش می کنیم.
رئیــس دســتگاه قضا با اشــاره به 
مقوله مهم بازگشت ارز های حاصل 

از صــادرات بــه چرخــه اقتصاد و 
اقدامات صورت گرفته در این زمینه 
گفت: مــا به مســئولان ذی صلاح 
در بانــک مرکــزی و وزارت اقتصاد 
اعلام کرده ایم که شــعب خاصی را 
در دادســرا و دادگاه بعضا به صورت 
شــبانه روزی دایــر می کنیــم تا به 
موضوعــات و پرونده هــای ارزی به 
صورت ویژه و سریع رسیدگی کند؛ 
در مقابل به مسئولان بانک مرکزی 
و وزارت اقتصــاد نیز تاکید کرده ایم 
که در این زمینه با مشورت گیری از 
معاونت های حقوقی خود از حداکثر 

اختیارات قانونــی بهره بگیرند و در 
آنجایی که نیاز به اختیاری فراقانونی 
دارند تا در امر ســاماندهی بازار های 
ارزی و پولی ورود داشــته باشــند، 
پیگیری های مجدانه را برای اخذ این 

اختیارات ترتیب دهند.
محســنی اژه ای در ادامه با اشــاره 
بــه مقولــه تفکیــک اعتراضات از 
اغتشاشــات که از همــان ابتدای 
شــکل گیری حوادث سال گذشته 
مدنظر قوه قضاییه بود، گفت: قطعا 
برخی از حوادثی که در سال گذشته 
به وقوع پیوســت، هدایت شــده از 
و  بود  بیگانه  سمت ســرویس های 
قطعا برخی از این حوادث به جنایت 
و تضییــع اموال مردم منجر شــد، 
اما از ســویی دیگر، در جریان این 
اعتراض داشتند  نیز  حوادث برخی 
ولــو آنکه این اعتــراض را با زبانی 
تلــخ و تند مطرح کردنــد؛ ولی ما 
آنان را در زمــره عناصر ضدانقلاب 
و اغتشــاش گر قــرار ندادیــم و بر 
همین مبنا پیشنهاد عفو آن ها را به 
مقام معظــم رهبری مطرح کرده و 
معظم له نیز با بزرگواری اجازه عفو 

را صادر فرمودند.
قاضی القضات با بیان اینکه در جریان 
عفو اخیر حــدود ۹۰ هزار نفر مورد 
عفو قرار گرفتنــد، گفت: باید توجه 
داشــت که همه این افــراد زندانی 
نبوده و یــا از زندان آزاد نشــدند؛ 
برخی مشــمول تخفیــف و تقلیل 
مجازات شــدند؛ همچنین همه این 
نبودند  اغتشاشــات  با  مرتبط  افراد 
و پرونده برخــی از آنان نیز در حال 
رسیدگی بود و هنوز به حکم منتهی 

نشده بود.
محســنی اژه ای در ادامه با اشاره به 
تدویــن لایحــه ای در زمینه عفاف 
و حجــاب از ناحیه قــوه قضاییه و 
ارســال این لایحه از ســوی دولت 
به مجلس گفــت: در جریان تدوین 
لایحه ناظر بر عفاف و حجاب، تلاش 
کرده ایم تا جامع نگری داشته باشیم 
و همــه جوانب امــر را لحاظ کنیم. 
بــرای نمونه، در مقابلــه با جریانات 
ســازمان یافته ای که در صدد ترویج 
ناهنجاری ها هستند، ترتیبات قانونی 
و قاطع را داشــته باشیم و از سویی 
دیگر در این حوزه، برخی موارد را در 

قالب تخلف بررسی کنیم.

قطعا برخی از حوادثی که در سال گذشته به وقوع پیوست، 
هدایت شده از سمت سرویس های بیگانه بود و قطعا 

برخی از این حوادث به جنایت و تضییع اموال مردم منجر 
شد، اما از سویی دیگر، در جریان این حوادث برخی نیز 

اعتراض داشتند ولو آنکه این اعتراض را با زبانی تلخ و تند 
مطرح کردند؛ ولی ما آنان را در زمره عناصر ضدانقلاب 
و اغتشاش گر قرار ندادیم و بر همین مبنا پیشنهاد عفو 

آن ها را به مقام معظم رهبری مطرح کرده و معظم له نیز با 
بزرگواری اجازه عفو را صادر فرمودند

,,

کابینه رئیسی در آستانه »رأی اعتماد مجدد« از مجلس؟
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: 
اگر بحث تغییر وزیــر ورزش و جوانان 
جدی باشــد، با توجه به اینکه تاکنون 
۴-۵ وزیــر هم تغییــر کرده انــد و به 
مرحله ای نزدیک می شویم که کل کابینه 
دولت باید مجددا از مجلس رأی اعتماد 

دریافــت کند، به همیــن خاطر ممکن 
است که بحث استیضاح وزیر ارتباطات 
مطرح نشــود. دیده بان ایران نوشــت : 
مسلم صالحی، عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس گفت: اگر بحث تغییر وزیر ورزش 
و جوانان جدی باشــد، با توجه به اینکه 

تاکنون ۴-۵ وزیر هم تغییر کرده اند و به 
مرحله ای نزدیک می شویم که کل کابینه 
دولت باید مجددا از مجلس رأی اعتماد 
دریافت کند، به همین خاطر ممکن است 
که بحث استیضاح وزیر ارتباطات مطرح 

نشود.

لاریجانی و یک بیانیه با پایان باز...
»خالص سازان«، برجام را »آتش« زدند

نعمتی، نماینده ادوار مجلس گفت: با ایجاد فشارهایی سعی می کنند 
مردم را ناراضی کنند تا در انتخابات ها حضور نداشته باشند.

اقتصادنیوز نوشت: پس از آنکه علی لاریجانی در بیانیه ای از عدم حضور 
خــود در انتخابات گفت وبرای اولین بار از کلیدواژه »خالص ســازی« 
استفاده کرد، گمانه زنی برای پیدا کردن مخاطب اصلی پیام تاریخی او 
آغاز شد. در این میان، برخی از افراد بر این باورند که مخاطب لاریجانی 
شورای نگهبان بوده است. حسن رسولی دراین باره به اقتصادنیوز گفته 
بود: »مخاطب اصلی آقــای لاریجانی در این بیانیه ماندگار و تاریخی 
جریان حاکم بر شورای نگهبان و حاکمیت جمهوری اسلامی بوده است. 
ایشان نیز به دنبال آن است که هشــدار بدهد تداوم این روند به نفع 
کشور نیست.« اما بهروز نعمتی، نماینده مردم تهران در مجلس دهم، 
نظر متفاوت تری دارد و می گوید، به نظر می رسد بحث آقای لاریجانی 
خطاب به برادران بود نه کل حاکمیت. علی لاریجانی در بیانیه اخیر  خود 
از واژه خالص سازی استفاده کردند؛ به نظر شما چقدر این خالص سازی 
ها می تواند برای ساختار سیاسی و اداری کشور دست انداز ایجاد کند؟

به نظر می رســد بحث آقای لاریجانی خطاب به بــرادران بود نه کل 
حاکمیت؛ شاید معنی حرف ایشان یک عده خاصی باشد که مخالف 
دموکراسی و مردم سالاری بوده و هستند. همان کسانی که دیروز برجام 
را آتــش زدند و امروز برای احیاء جنازه برجام به هر کس و ناکســی 
التماس می کنند یا شــاید منظورشــان آن برادرانی باشد که سفارت 
عربستان را اشغال نمودند و امروز از خیلی از اصول تصنعی شان عبور 
کردند. شاید منظورشان برادرانی باشد که تن به دموکراسی ورای واقعی 
ملت نمی دهند و در روزگاری که در مسند قدرت نبودند هر کاری برای 
تضعیف وتخریب مجلس و دولت کردند و شاید های بسیاری که در این 
مقال و مجال نمی گنجد. آیا این خالص سازی می تواند مشارکت مردم را 

در انتخابات های پیش رو با تهدید مواجه کند یا...
من در راهپیمایی ۲۲ بهمن گفتم که حضور مردم در راهپیمایی تهران 
به نسبت سال های قبل بیشتر بود. البته این حضور شرط لازم است اما 
کافی نیست. زمانی کافی می شود که حداقل ۴۰ تا ۵۰ میلیون نفر در 

انتخابات و پای صندوق های رای حضور داشته باشند.
شــما ملاحظه می فرمایید حدود ۹۰ درصد مردم در انتخابات ترکیه 
حضور پیدا کردند که این حضور حتما به رشــد و توسعه کشورشان 
کمک خواهد کرد و اثرات آن را در آینده وسرنوشت ترکیه خواهید دید.

مهسا امینی بهانه ای برای به خیابان آمدن مردم بود
هر زمان که حضور مردم در انتخابات مشارکت حداکثری و بالای ۷۰ 
درصد باشد به کشور کمک می کند اما اگر سختگیری ها مانند انتخابات 
مجلس ۹۸ و انتخابات ریاست جمهوری باشد حتما روی حضور مردم 
تاثیر منفی دارد. یک مثال در شرایط انتخابات حداقلی موضوع مهسا 
امینی بود که بهانه ای برای آمدن مردم به خیابان شــد و آنان به نوعی 
نارضایتی شان را نشان دادند. در حالی که اگر حضور حداکثری مردم در 
انتخابات قبل اتفاق می افتاد شاید این موضوعات و  اعتراضات رخ نمی داد.

حضور مردم تعیین کننده اســت این را همه باید بفهمیم. اگر مردم 
احســاس کنند فردی که در مجلس و دولت است، نماینده واقعی آن  
هاست، چاره اندیشی می کنند؛ اما اگر احساس کنند افراد روی کار آمده 
نماینده واقعی آنان نیستند و فقط نماینده یک قشر وحزب محدودی 

هستند، شانه خالی می کنند.
می خواهند با ایجاد فشار مردم را ناراضی کنند

آقای نعمتی، فکر می کنید این خالص سازی ها باعث نزدیک تر شدن چپ 
و راست اعتدالیون بهم می شود؟

چرا فقط چپ و راســت؟، اگر واقعا همه افرادی که قانون اساســی و 
نظام جمهوری اسلامی را قبول داشته باشند در انتخابات و رقابت های 
انتخاباتی حضور پیدا کنند، چه اتفاق بدی برای کشور می افتد؟ حتما با 
حضور همه جریان ها در انتخابات روند پیشرفت و توسعه کشور روبه جلو 
خواهد بود؛ البته باید دید با حضور جریان های مختلف در عرصه رقابت 
چه کسانی تهدید می شود؟ حتما افرادی تهدید می شوند که نماینده 
واقعی مردم نیستند و با ایجاد فشارهایی سعی می کنند مردم را ناراضی 

کنند تا در انتخابات ها حضور نداشته باشند.
ثروت و سرمایه نصیب کشور می شود اگر...

من همیشــه این را گفته ام که قرار نیســت فقط من روی کار باشم و 
مخالف من بر ســرکار نباشد. در مجلس اگر چند صدایی باشد حتما 
مواضع مختلفــی از دل آن بیرون می آید، اصلا مجالس محل تضارب 
آرا و نظرات مختلف هستند. البته تمامیت خواهان تضارب فکر و رای 
نمی خواهند. اگر همه فکرها در چهارچوب نظام و قانون اساســی در 
انتخابات های مجلس، ریاست جمهوری،  خبرگان رهبری  و شوراهای 
اسلامی حضور داشته باشــند، بهترین ثروت و سرمایه نصیب کشور 
خواهد شد و حتما بهترین ها بر سرکار خواهند آمد.اما با حذف خبرگان 
و نخبگان حتما افراد ضعیف و ناکارآمد بر سرکار خواهند آمد و دود آن 
به چشم مردم خواهد رفت. بنابراین حذف را باید حذف کرد نه تفکر، 

توانمندی، صداقت، راستی و درستی را.
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انتخابات ریاست جمهوری ترکیه و کارشناسان آلمانی:

اگر یار نیستید، بار نباشید
عابــد اکبری: روز یکشــنبه انتخابات 
ریاســت جمهوری ترکیه برگزار شــد 
انتخاباتــی که با توجه به اینکه هیچ یک 
از دو رقیب )رجب طیب اردوغان و کمال 
قلیچدار اغلو( به آرای بیش از ۵۰ درصد 
دســت نیافتند به دور دوم کشیده شد. 
ترکیه از سال ۱۹۸۷، بیش از سی وشش 
سال قبل، درخواست رسمی خود را برای 
پیوستن به جامعه اروپا، همان نهادی که 
بعدها به اتحادیه اروپا تبدیل شد عرضه 
کرد، اما فقط توانســت نقش »بافر زون« 
را در مقابــل تهدیدات منطقه خاورمیانه 
علیه اروپا به دســت آورد. بیست سال از 
این مــدت، رجب طیب اردوغان در مقام 
ریاست جمهوری تلاش کرد با مدرن سازی 
داخلی و نگاه به شرق، مسیر تازه ای برای 
سرنوشت کشورش باز کند. باوجوداین، در 
سال های اخیر تنهایی تحمیلی و ماندن 
بیــن دو تمدن غرب و شــرق، ترکیه را 
حتی به سمت اهدافی نظیر دست یافتن 
به تســلیحات هســته ای برده است. در 
این بافتار، بررسی انتخابات ترکیه از نگاه 
کشورهای اروپایی و به ویژه کشور آلمان 
که پذیرای شمار بسیاری از مهاجران ترک 

است بسیار اهمیت دارد. 
رســانه های آلمانی ها برخلاف همتایان 
فرانسوی، دیدگاه مثبتی در مورد احتمال 
پیروزی مجدد حزب عدالت و توســعه و 
اردوغــان دارند که می تــوان این مهم را 
از عناوین اصلی مقالات آنها تشــخیص 
داد: »اردوغــان: او کــه زمانی چراغ امید 
بــرای مردم ســالاری بیشــتر در ترکیه 
بود«، »جوانان ترک کســی جز اردوغان 
را برای ریاست جمهوری نمی شناسند«، 
»رأی دهنــدگان ترک در آلمان: نســل 
اردوغان«، »علتی که ترک ها به اردوغان 
رأی می دهند«، »رأی دهنــدگان تــرک 
در آلمان: انتخاب آرام برای سرنوشــت«، 
»انتخابات ترکیه کاملاً باز تلقی می شود«، 
»پوتیــن بــه کمــک اردوغــان آمد«، 
»اروپایی ها هستند که دوست دارند کمال 
قلیچداراوغلو پیروز شــود«، »ترک های 

آلمانی به اردوغان وفادار هستند«. 
کارشناســان آلمانی در تحلیل انتخابات 
ترکیه تصریح کرده اند بســیاری در اروپا 
امیدوارند کمــال قلیچداراوغلو، به عنوان 
نامزد یک ائتلاف گســترده اپوزیسیون 
بتواند اردوغان، رئیس جمهوری »مستبد« 
فعلی را شکست دهد. پس از این پیروزی 
می توان منازعات بیــن ترکیه و اتحادیه 
اروپا را حل و فصل کرد و به پیامدهای آن 
برای زندگی مشترک میلیون ها نفر ترک 
در آلمان امیدوار شد. بااین حال، تغییر در 
ریاست جمهوری ترکیه فقط با اعمال تغییر 
در پارلمــان و قوه قضاییه ترکیه معنادار 
خواهد شد که درواقع، اختیارات گسترده 

ریاســت جمهوری را که اردوغان پس از 
کودتای نظامی ادعایی در ســال ۲۰۱۷ 
اعمال کرد به وضعیت اولیه و به جدایی 
مؤثر قوا بازخواهد گرداند، اما آن چه امروز 
قلیچداراوغلو وعده داده اســت، متضمن 
عملکرد آتی او نیست. ازطرف دیگر، تغییر 
ســاختاری باتوجه به هدف ائتلاف شش 
حزبی اپوزیسیونِ حامی قلیچداراوغلو که 
فقط برای پایان دادن به »رژیم تک نفرۀ« 
اردوغان و نه با یک چشم انداز مشترک از 

آینده گردهم آمده اند بسیار مبهم است. 
آلمانی ها بر این باورند که هنوز شــانس 
اردوغان بسیار بالاست و حتی درصورت 
حــذف از ریاســت جمهوری، او پیروزی 
در پارلمان را به کمــک حزب عدالت و 
توسعه خواهد داشت و داوطلبانه شکست 
را نخواهد پذیرفت یا حداقل این اســت 
که می تواند دولت سایه تشکیل دهد. از 

این گذشته، کارشناسان آلمانی تصریح 
می کنند درواقع، آن چه اردوغان را تهدید 
می کند سبک استبدادی او نیست، بلکه 
مشکلات اقتصادی و من جمله تورم است. 
عامل اصلی تشتت و تضاد در ترکیه به باور 
آلمان ها، اقتصاد است که جامعه را دوپاره 
کرده و اردوگاه مخالفان اردوغان را تقریباً 
بــه اندازه حامیان او قوت داده؛ تا آنجا که 
اکنون رأی دهندگان وفادارش به او پشت 
باوجوداین، رأی دهندگان ترک  کرده اند. 

می دانند چشــم امیدی کــه امروز برای 
تغییر سیستم به قیلیچداراوغلو دوخته 
شــده اســت، دو دهه پیش به اردوغان 
بود. او به عنوان رهبر جنبشــی از پایین 
که کارگران، مشاغل کوچک و مسلمانان 
عــادی را گردهم می آورد برخاســت و 
توانســت ارتش را که قبــلاً مرتباً کودتا 
می کرد، درجای خود بنشاند و سیاست و 

اقتصاد را اصلاح کرد.
به نظر کارشناسان آلمانی، نه فقط بیست 
ســال در قدرت بــودن حــزب عدالت 
و توســعه، اردوغان را به ســمت آن چه 
»خودکامگی« خوانده می شــود ســوق 
داد، بلکه خشم از به تعویق افتادن الحاق 
ترکیه به اتحادیه اروپا به دلیل تردیدهای 
بی شمار اروپایی های ظاهراً سرسخت، در 
به وجود آمدن این وضعیت بسیار مؤثر بود. 
اردوغان و مردم ترکیه شــاهد چگونگی 

تغییر اروپایی ها بوده اند: از خوشامدگویی 
و تلاش برای الحاق، ســپس دخالت ها 
در امــور داخلی و تغییرات طاقت فرســا 
تا بی تفاوتیِ اروپایی ها و امروز، تســکین 
دادن خود با اینکه »بهتر که این مسئله 
محقق نشــد، وگرنه اردوغــان به عنوان 
رئیس جمهوری یکی از کشورهای عضو 
اتحادیه اروپا با حق وتو در بروکســل چه 
اندازه می توانست خطرناک باشد«. آن هم 
زمانی که در تحولات اخیر ترکیه عهده دار 

امنیت ســازی برای اروپا شد و باز نادیده 
گرفتن اروپا.

این است که امروز حزب عدالت و توسعه 
با روش های ظریف تری مبارزه می کند تا 
نه فقط آتش داخلی که هیمه هایی را نیز 
که اروپایی ها علیه دولــت برمی افروزند 

خاموش کند. 
به گفته کارشناســان آلمانی ، مسئولان 
اروپایی و به ویژه آلمانی  تعجب می کنند 
چگونه »تجربه جامعه بــاز« که منظور 
اروپایــیِ دور  از آن مردم ســالاری های 
از عدالــت اجتماعــی کنونــی اســت، 
رأی دهندگان ترک ســاکن آلمان را به 
حامیان نیروهای لیبرال تبدیل نمی کند 
و اکثر این رأی دهندگان به حزب عدالت 
و توسعه اردوغان رأی می دهند. در نتیجۀ 
درگیری هایی که به دلیل حضور اردوغان 
در کمپین انتخاباتی قبلی در آلمان ایجاد 
شد، برگزاری علنی کمپین های انتخاباتی 
ترکیه در این کشــور ممنوع شد. حزب 
ســبزهای آلمان از ترک های ساکن این 

کشور خواست به اردوغان رأی ندهند. 
واقعیت این اســت که جوانــان آلمانی 
-اروپایی مصرانه تر از جوانان ترک پیگیر 
شکســت دادن اردوغان هســتند و رأی 
به مخالف او را پیــروزی خود می دانند. 
کارشناســان آلمانی هموطنانشان را به 
خویشتن داری و تلاش برای تفکر پیرامون 
امر سیاســی در جهان آشــفته امروز و 
چاره جویی دعــوت می کنند. از نگاه آنها 
نگاه و رفتــار اروپایی ها درقبال انتخابات 
ترکیــه، اگر مصــداق دخالت نیســت، 
اثرپذیــری مردمی هم نیســت و البته، 
امری مذموم است. این توصیه ای مهم به 
جوانان رشدیافته در اروپای امروز از سمت 
کارشناسان خودشان است: توصیه به عدم 
دخالت در امور داخلی ترکیه. این که اگر یار 

نیستید، بار نباشید.

واقعیت این است که جوانان آلمانی - اروپایی مصرانه تر از جوانان 
ترک پیگیر شکست دادن اردوغان هستند و رأی به مخالف او 
را پیروزی خود می دانند. کارشناسان آلمانی هموطنانشان را به 

خویشتن داری و تلاش برای تفکر پیرامون امر سیاسی در جهان 
آشفته امروز و چاره جویی دعوت می کنند. از نگاه آنها نگاه و رفتار 

اروپایی ها درقبال انتخابات ترکیه، اگر مصداق دخالت نیست، 
اثرپذیری مردمی هم نیست و البته، امری مذموم است

,,

حبیب فیاض: آمریکا جرات حمله به ایران قدرتمند را ندارد
حبیب فیاض کارشــناس و اســتاد بارز 
دانشــگاه لبنان با اشاره به نقش آفرینی 
جمهوری اســلامی ایــران در منطقه و 
قدرت و توان بــالای آن گفت: گر ایران 
نبود، گروه تروریستی داعش هم اکنون 
در بیروت بود. مشــکل غرب با ایران این 

است که این کشــور می خواهد الگوی 
مدرنیسم خاص خود را داشته باشد که 
متمایز از آن چیزی اســت که در غرب 
وجود دارد. حبیب فیاض کارشــناس و 
استاد بارز دانشگاه لبنان با اشاره به نقش 
آفرینی جمهوری اسلامی ایران در منطقه 

و قدرت و توان بالای آن گفت: گر ایران 
نبود، گروه تروریستی داعش هم اکنون در 
بیروت بود. مشکل غرب با ایران این است 
که این کشور می خواهد الگوی مدرنیسم 
خاص خود را داشته باشد که متمایز از آن 

چیزی است که در غرب وجود دارد.

هدف اروپا و امریکا از مداخله در مناقشه قره باغ؛
بی تفاوتی عجیب تهران 

احســان موحدیان: بخش هایی از بیانیه شارل میشل، رئیس 
شورای اروپایی پس از نشست صلح سه جانبه اخیر با پاشینیان و 
علیف باعث بحث و جدل های فراوان در رسانه ها شده و عجیب 

است که در ایران توجهی به این تحولات مهم وجود ندارد.
از جمله مهم ترین نکات مورد اشاره در این بیانیه می توان به موارد 

زیر اشاره کرد:
۱. »رهبران دو کشــور بر تعهد بی قید و شــرط خود به اعلامیه 
آلمآتی و تمامیت ارضی ارمنستان )۲۹۸۰۰ هزار کیلومتر مربع( 
و آذربایجان )۸۶۶۰۰ هزار کیلومتر مربع( تاکید کردند. در جریان 
مذاکرات، تعیین مرز نهایی انجام شــده و بر سر آن توافق خواهد 

شد.«
برخی رســانه های ارمنســتان براین باورند که پذیرش مساحت 
۸۶۶۰۰ کیلومتــر مربعی بــرای جمهوری باکو توســط دولت 
ارمنستان به معنای پذیرش کامل حاکمیت باکو بر آرتساخ و ۱۲۰ 
هزار ارمنی ســاکن در آن است. البته هنوز مشخص نیست برای 
آرتساخ خودمختاری یا حقوق خاصی در نظر گرفته شده است یا 
خیر. میشل تنها گفته از آذربایجان خواستم تا با همکاری نزدیک با 
جامعه بین المللی، دستور کار مثبتی برای تضمین حقوق و امنیت 
مردم آرتساخ یا قره باغ کوهستانی ایجاد کند. ولی مشخص نیست 

آیا در این زمینه ضمانت اجرایی وجود دارد یا خیر.
تردیدی نیســت که این واگذاری، به تضعیف روســیه و ایران و 
افزایش نقش آفرینی رژیم صهیونیستی و ترکیه و ناتو در منطقه و 
در نزدیکی مرزهای ایران منجر می شود. به خصوص که خبرهایی 

در مورد موافقت ارمنستان با 
خروج از سازمان پیمان امنیت 
جمعی به رهبری روسیه نیز 

منتشر شده است.
۲. »در حوزه ارتباطی، طرفین 
در مذاکرات انجام شده با هدف 
رفع انسداد مسیرهای حمل و 
ارتباطات اقتصادی در  نقل و 

منطقه پیشرفت آشکاری داشــته اند. در حال حاضر مواضع دو 
طرف در مورد این موضوع بسیار نزدیک به یکدیگر است، به ویژه 
در مــورد احیای ارتباطات از طریق راه آهن با نخجوان و از طریق 
نخجوان. به گروه های مربوطه دستور داده شده که توافق اصولی را 
در مورد شرایط افتتاح خدمات ریلی و کارهای ساختمانی لازم به 

همراه یک جدول زمانی مشخص نهایی کنند.«
منتقدان می گویند که ارتبــاط آذربایجان با نخجوان و از طریق 
نخجوان تنها با اســتفاده از یک گزینه ممکن است که همان به 
اصطلاح »کریدور زنگزور« اســت و ترتیب زمانی کاملاً در نکات 
بیانیه رعایت شده است. یعنی پس از واگذاری قطعی آرتساخ به 
باکو، بلافاصله نوبت به اشغال جنوب استان سیونیک و اجرای پروژه 

دالان نورانی ناتو یا »کریدور زنگزور« می رسد. 
همان طور که قبلا بارها بیان شــده، تــلاش اروپا و آمریکا برای 
مداخله در منازعه قفقاز با هدف ایجاد صلحی پایدار نیست و هدف 
اصلی وادار کردن ارمنستان به پذیرش شرایط باکو است تا سپس 
زمینه برای تمرکز بر هدف اصلی یعنی جمهوری اســلامی ایران 

فراهم شود.
راز دیگر طرفداری اروپا از باکو، تلاش آن برای تامین انرژی گاز از 
طریق رژیم علیف است . ماروش شفچوویچ، نایب رئیس کمیسیون 
اروپا، اخیرا در یادداشــتی در توییتر خود نوشت: آذربایجان یک 
شریک حیاتی در حوزه انرژی برای اتحادیه اروپاست. ما با رئیس 
جمهور علی اف، هدف مشترک خود را برای تعمیق این مشارکت، 
از جمله خرید مشترک گاز از طریق پلت فرم انرژی اتحادیه اروپا و 
در زمینه منابع انرژی تجدیدپذیر، برای مثال هیدروژن سبز، مورد 

بحث قرار داده ایم.
جای شگفتی است که سیاست ایران در منطقه حساس قفقاز تا بدین 
حد منفعلانه و همراه با سردرگمی و بی عملی است. کشوری که در 
همسایگی ارمنستان و باکو قرار دارد، از شکل گیری کریدور جعلی 
زنگزور زیان غیر قابل جبران می بیند و تبعات سیاست پاکسازی 
قومی ارامنه را می داند )حضور بیشتر ترکیه، صهیونیست ها و ناتو 
در نزدیکی مرزهای ایران(، تنها تماشاگر رویدادهاست و حتی برای 
رایزنی با روسیه و هندوستان در مورد منطقه قفقاز تحرک خاصی 
ندارد. اما اروپا و آمریکا که مرزی با قفقاز ندارند از هیچ تلاشی برای 
تشدید نفوذ در این منطقه و افزایش شیطنت ضدایرانی ابایی ندارند. 
ایران هیچ نقشه راه مشخصی نیز برای کاهش چالش ها و اختلافات 
با غرب و تبدیل شدن به یک مقصد صادراتی گاز برای اروپا ندارد. 
تبعات این بی عملی برای نسل های بعدی ایرانیان بسیار سنگین و 

چه بسا غیرقابل جبران خواهد بود.

امیرعبداللهیان: تامین حقابه در مناسبات فیمابین ایران و افغانستان تاثیر دارد
وزیر امور خارجه تاکید سرپرســت وزارت 
خارجه افغانستان بر پایبندی هیات حاکمه 
افغانستان بر حقابه ایران را مثبت ارزیابی 
کرد و گفت: رهاسازی آب از سوی افغانستان 
و تامیــن حقابه ایران بــه صورت عملی، 
مطالبه جدی جمهوری اسلامی ایران است 
و این امر در مناسبات فیمابین تاثیر دارد. 
به گزارش ایرنا، حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امور خارجه عصر چهارشــنبه در تماس 
تلفنی با امیرخان متقی سرپرست وزارت 

خارجه دولت سرپرستی موقت افغانستان، 
درباره موضــوع حقابه هیرمند و ســایر 
مسائل فیمابین به گفت وگو و تبادل نظر 
پرداخت. رئیس دستگاه دیپلماسی در این 
گفت وگوی تلفنی، تاکید سرپرست وزارت 
خارجه افغانستان بر پایبندی هیات حاکمه 
افغانستان بر حقابه ایران را مثبت ارزیابی 
کرده و در عین حال افزود: رهاســازی آب 
از سوی افغانســتان و تامین حقابه ایران 
به صورت عملی، مطالبه جدی جمهوری 

اسلامی ایران است و این امر در مناسبات 
فیمابین تاثیر دارد.

امیرعبداللهیان با اشاره به مشکلات فراوانی 
که عدم تامین حقابه ایران و خشکسالی 
ناشی از آن بر مردم سیستان و بلوچستان 

تحمیل کرده ابراز امیدواری کرد که طرف 
افغانستانی اهتمام لازم را در رهاسازی آب 
این سد و رساندن آب به سیستان داشته 
باشد. وزیر امور خارجه همچنین بر اجرای 
دقیق و کامل بندهای پیش بینی شــده 
در معاهــده ۱۳۵۱ پیرامون آب هیرمند، 
از جمله امــکان بازدید یک کمیته فنی 
مشترک میان دو کشــور از وضعیت آب 
موجود در سمت افغانستان، تاکید کرد و 

آن را برای کشورمان بسیار مهم خواند.

آن سوی آب
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کارگروه تنظیم بازار قیمت شیر و 
محصصولات لبنی را ابلاغ کند

صنایــع  انجمــن  دبیــر 
گفت:  لبنی  فرآورده هــای 
اعمــال تغییــرات در نرخ 
شیرخام و فرآورده های لبنی 
منوط به تصویب و ابلاغ در 
کارگروه تنظیم بازار کشور 

است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرانلاین، دبیر انجمن 
صنایع فرآورده های لبنی ایران در نامه ای به شرکت های لبنیات 
اعلام کرد: اعمال تغییرات در نرخ شیرخام و قیمت فرآورده های 
لبنی منوط به تصویب و ابلاغ در کارگروه تنظیم بازار کشور است 
و شــرکت ها تا ابلاغ مصوبه کارگروه تنظیم بازار از اعمال هرگونه 

تغییرات قیمت پرهیز کنند.
در متن نامه رضا باکری آمده است:

به استحضار می رساند بر اســاس مصوبه »شورای قیمت گذاری 
و اتخاذ سیاســت های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی« به 
شــماره ۰۲۰.۲۰۲۷۰. تاریخ ۲۰ اردیبهشت ۱۴۰۲ قیمت خرید 

تضمینی شیرخام اعلام شده است.
اعمال تغییرات در نرخ شیرخام و قیمت فرآورده های لبنی منوط 
به تصویب و ابلاغ در کارگروه تنظیم بازار کشور است. در غیر این 
صورت سازمان های نظارتی اقدام به برخورد با شرکت ها خواهند 
کرد؛ لذا اســتدعا دارد با جلب نظر مســاعد دامداری های طرف 
قرارداد، تا ابلاغ مصوبه کارگروه تنظیم بازار اعمال هرگونه تغییرات 

قیمت پرهیز فرمایید.
 در روز های گذشته شــورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های 
حمایتی محصولات اساســی کشــاورزی قیمت خرید هر کیلو 
شــیرخام با مشــخصات ۳.۲ درصد چربــی، ۳ پروتئین و بار 

میکروبی زیر ۱۰۰ هزار، ۱۵ هزار تومان اعلام کرد.
این اعلام قیمت در حالیست که فعالان صنعت لبنیات می گویند 
قیمت اعلام شده توسط شورای قیمت گذاری برای خرید تضمینی 
شیرخام بوده و بر اساس قانون برای سازمان تعاون روستایی ایجاد 
تکلیف می کند که شیرخام را با قیمت مذکور از دامدار خریداری 
کنند. آن ها معتقدند تعیین قیمت هر کیلو ۱۵ هزار تومان برای 
شیرخام برای شرکت ها زمانی قابل اجرا است که ستاد تنظیم بازار 
و سازمان حمایت مصوبه ای برای اصلاح قیمت فرآورده های لبنی 

بر اساس قیمت ۱۵ هزار تومان ابلاغ کرده باشند.

اعلام قیمت جدید بعضی از خودروها 
تا هفته بعد

رقابت  شورای  رئیس  نایب 
با تاکید بــر اینکه مصوبه 
این شــورا درمــورد قیمت 
خودروهــای مونتاژی اجرا 
خواهد شــد، اعلام کرد که 
قیمت خودروهایی که اعلام 
بعد اعلام  نشــده اند هفته 

خواهد شــد. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، 
محمود دودانگه با تاکید بر اینکه قیمت های مصوب شورای رقابت 
به وزارت صمت به عنوان دســتگاه متولی و تنظیم گر تخصصی 
و همچنین ســازمان حمایت ابلاغ شده است، اظهار کرد: جلسه 
کمیته کارشناسی کارگروه خودرو با حضور خودروسازان با هدف 
بررسی نقطه نظرات و درخواست های ارایه شده و همچنین تعیین 
چارچوب اجرای مصوبه ابلاغی شورا برگزار شد و درخواست های 
مربوط در جلسه شورا طرح و اعضای شورا با اکثریت آرا بر اجرای 

مصوبه ابلاغی تاکید کردند.
وی ادامه داد: هر گونه تغییر و بازبینی در خصوص مصوبات ابلاغی 
صرفا در چارچوب دستورالعمل تنظیم بازار خودرو خواهد بود؛ در 
همین چارچوب امکان انجام تعدیلات لازم پس از نهایی شــدن 
صورت های مالی ۱۲ ماهه ســال ۱۴۰۱ و تصویب شــورا وجود 
خواهد داشت. نایب رئیس شورای رقابت در پاسخ به این سئوال 
که قیمت خودروهایی که اعلام نشده است، چه زمانی اعلام خواهد 
شد، توضیح داد: اطلاعات و اسناد هزینه ای خودروهایی که هنوز 
تعیین تکلیف نشده است توسط خودروسازان برای انجام محاسبات 
قیمتی به سازمان حمایت ارایه شده است، بنابراین قیمت های پایه 

رقابتی تعیین و پس از تصویب شورا هفته بعد اعلام خواهد شد.
بر اساس این گزارش، پس از آنکه قیمت خودروهای مونتاژی توسط 
شــورای رقابت تصویب و اعلام شد برخی خودروسازان نسبت به 

قیمت های تعیین شده اعتراض کرده و خواهان تغییر آن شدند.

ممنوعیت معامله با دلار در عراق، اثری روی بازار ارز ایران خواهد داشت؟

وابستگی اقتصاد عراق به واردات و دلار
»معامله با دلار در عراق ممنوع شد«؛ 
این خبری است که در روزهای گذشته 
ایــن گمانه را در میان فعالان بازار ارز 
ایجاد کرده که به دلیل وابستگی بازار 
ارز ایران به معاملات غیررسمی دلار 
در بازار عراق، احتمالا افزایش مجدد 
نرخ دلار در ایران را شــاهد خواهیم 
بود. اما رییس اتاق مشــترک ایران و 
عراق معتقد است: ممنوعیت معاملات 
دلار در عراق با هــدف مدیریت بازار 
ارز کشور عراق بوده است و هیچ اثری 
بر مناسبات ارزی ایران و عراق ندارد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از خبرآنلاین؛ بنا به اعلام وزارت 
کشــور عراق، از این پــس مبادله به 
دلار در این کشــور جرم انگاری شده 
 و با برخــورد قانونــی مواجه خواهد 

شد.
در بیانیه وزارت کشــور عــراق آمده 
اســت؛ دینــار، واحد پــول ملی این 
کشــور اســت و تعهد مردم در انجام 
به جای  بــه دینار  تراکنش های مالی 
ارزهای خارجی، به گسترش حاکمیت 
و قدرت دولــت و اقتصاد عراق منجر 

خواهد شد.
وزارت کشور عراق می گوید: معامله به 
دیگر ارزها، تخلفی است که با برخورد 
قانونی مواجه خواهد شــد. بر همین 
اســاس، این وزارتخانــه تهدید کرده 
کســانی که به دنبــال تضعیف دینار 
عراق و اقتصاد این کشور است را مورد 

بازخواست قرار خواهد داد.
در پسِ جنگ خلیج فارس در ســال 
۱۹۹۱ و متعاقبا اعمــال تحریم های 
اقتصادی خارجی علیه عراق و حمله 
آمریکا به این کشــور در سال ۲۰۰۳، 
ارزش دینار به شدت کاهش یافت و به 
همین دلیل مردم این کشور به سمت 
اســتفاده از دلار در معاملات خرد و 

کلان خود روی آوردند.

بیش از 10 میلیارد دلار صادرات به کشور 
عراق داشتیم

با این تصمیم، این سوال مطرح است 
که اعلام ممنوعیت معامله با دلار در 
عراق، اثری روی بازار ارز ایران خواهد 
داشت؟ یحیی آل اسحاق، رییس اتاق 
مشــترک ایران و عراق معتقد است: 
ممنوعیت معاملات بــا دلار در عراق 
که در گذشته نیز وجود داشت، اثری 

بر بازار ارز کشور ندارد.
وی در رابطه بــا ممنوعیت معاملات 
معاملات  عــراق می گویــد:  در  دلار 
بــا دلار در عــراق مثل بســیاری از 
کشــورهای دیگر در جهــان، ممنوع 
اســت. این مســاله در گذشــته نیز 
وجود داشــته و خبــری که در رابطه 
با ممنوعیت معاملات دلار در عراق و 
آثار آن بر بازار ارز کشور منتشر شده 

مربوط به گذشته بوده است.
وی می افزاید: منفعت طلبان و معاندان 
با هدف اثرگذاری و ایجاد اختلال در 
بازار ارز کشور، این خبر را که مربوط 
به گذشته بوده، دوباره منتشر کرده اند. 
ممنوعیت معامــلات دلار در عراق با 
هدف مدیریت بازار ارز کشــور عراق 
بوده اســت و هیچ اثری بر مناسبات 

ارزی ایران و عراق ندارد.
رییس اتاق مشترک ایران و عراق در 

ادامه صحبت های خود تاکید می کند: 
اکنون مناســبات اقتصادی و ارزی با 
کشور عراق به خوبی انجام می شود و 
اقدامات بسیاری نیز در سال گذشته 
در جهت تسهیل این مناسبات انجام 

شده است.
آل اســحاق متذکر می شــود: ســال 
گذشــته بیش از ۱۰ میلیــارد دلار 
صادرات به کشــور عراق داشتیم که 
نسبت به ســال قبل آن افزایش دارد. 
بــا اقداماتی که انجام شــده چشــم 
 انــداز خوبی برای افزایش مناســبات 
با عراق در ســال ۱۴۰۲ شکل گرفته 

است.

چرا معاملات با دلار در عراق ممنوع شد؟
علی شــریعتی، عضو اتــاق بازرگانی 
ایران و عــراق نیز می گوید: مهم ترین 
تحولی که در عراق طی سال گذشته 
اتفاق افتاد، فشــاری بود که آمریکا به 
عــراق به بهانه انضباط مالی آورد و به 
این ترتیب، پــول نفت عراق را نداد و 

تزریق نکرد.
وی می افزایــد: طبق رویــه ای که در 

عراق وجود دارد، پول نفتی که عراق 
می فروشــد، از نیویــورک برای عراق 
برمی گردد. بر همین اســاس، آمریکا 
چند ماهی به بهانه هایی پول به عراق 
تزریــق نکرد و همین باعث شــد که 
کمبــود منابــع ارزی در داخل عراق 

ایجاد شود.
عضــو اتــاق بازرگانی ایــران و عراق 
تصریح می کند: عراق کشــوری است 
که دارای کمترین تورم در کشورهای 
منطقه است و سال گذشته شاهد این 
بودیم کــه ارز از رنج ۱۵۵۰ دینار به 
حــدود ۱۷ افت کــرد و این کاهش 
ارزش پول، باعث نارضایتی بین مردم 

عراق شد و موج گرانی را در این کشور 
ایجاد کرد.

شــریعتی با بیان این که اقتصاد عراق 
وابسته به واردات و دلار است، عنوان 
می کند: ۵، ۶ ماه قبل طی جلســاتی 
که در ترکیه قبل از زلزله برگزار شــد 
و نمایندگان بانک جهانی و نمایندگان 
آمریکایی با عراقی ها داشــتند، عراق 
تعهــدات لازم را داد و دوباره دینار به 

حالت عادی خود بازگشت.
وی متذکر می شود: منتها از آن تاریخ 
به بعد دولت عراق برای این که بتواند 
روی بحث ارز کنترل داشــته باشد و 
مردم را به سوئیفت تشویق کند، این 
امکان را برای شرکت های بزرگ فراهم 
کرد که اگر مــدارک لازم را بدهند و 
ســوئیفت را تحت نظر بانک مرکزی 
بزنند و از سیستم صرافی خارج کنند، 
با نرخ مناســب تری که مثل نرخ تالار 
دوم ما است و هر دینار به دلار ۱۳۳۰ 

است، کار انجام شود.
عضو اتاق بازرگانی ایران و عراق ادامه 
می دهــد: همین موضــوع جذابیتی 
ایجاد کرد که شرکت های بزرگ که با 

عراق کار می کنند و تجار این کشور، از 
طریق منابع بانکی کار کنند. این اتفاق 
افتاد و هدف شــان، ایجاد نظم دهی و 
ســوق دادن مردم به سمت این کار 

است.

اتفاق هیجانی در بازار ارز نمی افتد
شریعتی در ادامه می گوید: در عراق به 
دلیل این که ثبات نسبی در خصوص 
دلار وجود دارد، شــما در رستوران ها 
هم بروید و ۱۰۰ دلاری بدهید، دلار 
را با نرخ متعارف می خرند و به شــما 
پول می دهنــد. عراقی ها می دانند در 
کشــوری که ۹۵ درصــد تعاملاتش 

صرافــی اســت، نمی تواند یک شــبه 
سیســتم صرافــی قطع شــود، ولی 
هدف شان این است که دائما عرصه را 
تنگ تر می کنند. یعنی آن ها دنبال این 
هستند که آرام آرام مبادلات بانکی را 
به صورت شفاف تر و مشخص تر انجام 

دهند.
وی می افزاید: حالا همزمان با این، ما 
شــاهد کاهش ۵، ۶ درصدی قیمت 
دلار در بازار ایران در روزهای گذشته 
بودیم. در این شرایط، از نظر من این 
اتفاق بی تاثیر در بازار ارز ایران نیست، 
ولی تصمیم دولتمردان این است که 
به دلیل کنترل تورم، دلار به شــدت 

توسط بانک مرکزی کنترل شود.
عضــو اتــاق بازرگانی ایــران و عراق 
تصریح می کند: البتــه علت هم این 
است که صف های تخصیص ارز خیلی 
طولانی شــده اســت و تخصیص ها 
را خیلــی دیرتر انجــام می دهند، اما 
دولتی ها سعی می کنند تخصیص ها را 
با جریان ورودی ارز متناسب کنند و 
یک مقداری هم ارز برای کنترل بازار 

گذاشته اند.
شــریعتی عنوان می کنــد: در کل به 
دلیل این که ما در بحث های ســوآپ 
نفتی، پول برق و... با عراقی ها تبادلات 
مالــی داریم و کمک مهمــی در بازار 
دلار ما دارد که امروز تحریم هستیم، 
بر این اســاس هــر اتفاقــی در بازار 
عراق اثراتی را در بــازار ایران خواهد 
 داشــت. اما این نکتــه وجود دارد که

 اثرات هیجانی ایــن موضوع نخواهد 
داشــت و انتظار جهش قیمتی وجود 

ندارد.
وی متذکر می شــود: انشاله به زودی 
گشــایش هایی بــه صــورت محدود 
اتفاق می افتد و شاهد موجی در بازار 
البته خبرهای هیجانی  بود.  نخواهیم 
نیست، ولی به هرحال اتفاقات مثبتی 

است.
عضــو اتــاق بازرگانی ایــران و عراق 
خاطرنشــان می کند: ما در شرایطی 
هســتیم که دیگــر نمی توانیم تصور 
هیچ اتفاق هیجانی را داشــته باشیم، 
اما می توانیم شرایط را ثابت نگه داریم، 
چون در شرایط متزلزلی قرار داریم و 

روی طناب راه می رویم.

عراق کشوری است که دارای کمترین تورم در کشورهای 
منطقه است و سال گذشته شاهد این بودیم که ارز از رنج 

1550 دینار به حدود 17 افت کرد و این کاهش ارزش 
پول، باعث نارضایتی بین مردم عراق شد و موج گرانی 

را در این کشور ایجاد کرد

,,

خبر مهم وزیر کار درباره حقوق بازنشستگان
وزیر کار از تشکیل کارگروه بررسی همسان 
سازی و افزایش حقوق بازنشستگان خبر داد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، صولت مرتضوی در جمع خبرنگاران 
درباره پرداخت نشــدن حقوق افزایش یافته 
برخی از بازنشستگان اظهار کرد: همکاران ما 

در سازمان تامین اجتماعی معتقد هستند که 
کاملا اجرا شده است اما برخی از بازنشستگان 
معتقد هســتند که اجرا نشــده است. یک 
کارگروه تشکیل شده تا به این مسئله حتما 
رسیدگی شود و اگر حق با بازنشستگان باشد، 
کم و کسری که وجود دارد اعمال می شود. 

وی در پاســخ به پرسشــی دربــاره این که 
بازنشســتگان اعتراضات خود را چگونه باید 
به ثبت برســانند؟ تصریح کرد: این امر راه و 
چهارچوب دارد. شما به عنوان رسانه شکایت 
آنها را مطرح می کنید و این به منزله مطالبه 

این  گروه از جامعه است.

دیدگاه
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نگاهی به روند پخش »شبکه مخفی زنان« و مروری بر مجموعه های مشابه؛

سریال های ناتمام!
این روزها خبرهایی مبنی بر از سرگیری 
پخش سریال »شبکه مخفی زنان« رد 
و بــدل می شــود که در عمــل هنوز 
اجرایی نشده و از سوی ساترا و پلتفرم 
پخش کننده هم خبری رسمی مبنی بر 
صحت این ادعا منتشر نشده است. اما 
روندی که »شبکه مخفی زنان« از زمان 
پخش تاکنون در شبکه نمایش خانگی 
گذرانده و توقف چندباره، این پرسش 
را به ذهن متبادر می کند که آیا پرونده 
این ســریال نیمه تمام را باید مختومه 
تلقی کرد یا هنوز احتمال پخش باقی 

قسمت های آن وجود دارد؟
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا؛ هرچند تا همین جا هم 
توقف های چندین بــاره، قطعا بر روند 
ســاخت و همچنین میزان استقبال از 
سریال، تاثیر منفی گذاشته است. ضمن 
اینکه با هر بار رخ دادن اتفاقاتی از این 
دست، مخاطب دنبال کننده سریال های 
نمایش خانگی که برای تماشای آن ها 
هزینه پرداخت می کند، به این مدیوم 
بی اعتمادتــر شــده و در نتیجه کلا به 
فضای شبکه نمایش خانگی و فعالان 

این حوزه آسیب وارد می شود.
مخاطبان مجموعه های شبکه نمایش 
خانگــی در ایــن ســال ها بــا ناتمام 
ماندن چند ســریال مواجــه بوده اند؛ 
مجموعه هایــی کــه بابت تماشــای 
قســمت های مختلف آن  پــول قابل 
توجهی هم پرداخت کرده اند و با اینکه 
بازیگران و کارگردانان اسم و رسم داری 
هم پشــت کار بوده اند، اما از نیمه های 
مجموعه، با بدعهدی ســازندگان و یا 

موانع دیگر روبه رو شده اند.
شبهه توقیف »شبکه مخفی زنان«

سریال »شبکه مخفی زنان« نیز از زمان 
انتشــار تاکنون، در مواردی با وقفه در 
پخش همراه بوده است که هر بار شبهه 
توقیف این سریال را در برخی رسانه ها و 
فضای مجازی پررنگ کرده است. با این 
همه تاکنون تعامل ساترا، تهیه کننده و 
پلتفرم پخش کننده به روندی انجامیده 
اســت که پخش ادامه قسمت ها را به 
همراه داشته است اما در ارتباط با مورد 
آخــر روند از ســرگیری پخش کندتر 
از قبــل بوده و ســریال با توقف زمانی 

بیشتری مواجه شد.

افشــین هاشــمی، کارگردان سریال 
»شبکه مخفی زنان« نیز پیشتر درباره 
سخت گیری ها و سانسورهای عجیب و 
در عین حال بیش از حد این ســریال 

انتقاد کرده بود.
ســریال »شــبکه مخفی زنان« بعد از 
پخش بیستمین قسمت خود، با وقفه 
در انتشــار همراه شده و بعد از گذشت 
چند ماه از زمان یادشــده، توضیحی از 
سوی پلتفرم پخش کننده به مخاطبان 
درباره ی دلایل این اتفاق و سرنوشــت 

پخش آن ارائه نشد.
در پی پیگیری های ، جواد نوروزبیگی، 
زنان«  مخفــی  »شــبکه  تهیه کننده 
پخش ادامه ی این سریال را به تصمیم 
پلتفرم پخش کننده مربوط دانست اما 
مســوولان پلتفرم پخش کننده نیز با 
وجود پیگیری ها تاکنون پاسخی رسمی 
را اعلام نکرده  و ارائه توضیحات را به بعد 

موکول کرده اند.
پیشــتر معاون کاربران و تنظیم گری 
اجتماعی ســاترا دربــاره ی دلایل این 
اتفاق و سرنوشت پخش ادامه قسمت ها 
توضیحاتی را بیــان و تاکید کرده بود، 
برای پخش ســریال  مشــکل جدی 
»شــبکه مخفی زنان« وجــود ندارد و 
مواردی که مطرح است، حتما با تعامل 

با پلتفرم و گفت وگو حل خواهد شد.
با این همه به نظر می رســد تا لحظه 
انتشــار این گزارش، این تعامل آن طور 

که باید برقرار نشده یا نتایج آن رسانه ای 
و اجرایی نشده است.

آنها که بی سرانجام بودند...
»قهوه تلخ« جزو نخستین سریال های 
شــبکه نمایــش خانگی اســت که با 
اســتقبال خوبی هم مواجه شد. بیش 
از صد قسمت از این سریال که فضایی 
تاریخی و فانتزی داشــت، در شــبکه 
نمایش خانگی منتشر شد اما در نهایت 
چند قسمت پایانی این سریال پخش 

نشد و سریال بدون پایان متوقف شد.
سریال »جزیره« به کارگردانی سیروس 
مقدم، کارگردان باسابقه تلویزیون، سال 
گذشته در ۱۴ قسمت منتشر شد. این 
ســریال به طور ناگهانی و در حالی که 
گره های باز نشده زیادی در داستانش 
وجود داشــت به پایان رسید و از قضا 

ساخت فصل دومی هم در کار نبود.
در ســال ۱۳۹۷ وقتــی نخســتین 
قسمت های سریال »رقص روی شیشه« 
منتشر شد، به نظر می آمد این سریال 
عاشقانه به کارگردانی مهدی گلستانه 
و با حضور بازی بازیگران نام آشــنای 
ســینما همچون: بهرام رادان، مهتاب 
کرامتی و امیر آقایی، جزو سریال های 
موفق شبکه نمایش خانگی باشد. همه 
چیز خــوب پیش می رفــت، بازی ها، 
طراحی صحنه، داستان و فضای سریال؛ 
اما ناگهان در قسمت ۱۲ به کلی ورق 
برگشــت و ســریال با وجود مشخص 

نشدن سرنوشت کاراکترهای اصلی به 
کار خود پایان داد.

ســریال »عشــق تعطیل نیست« به 
کارگردانی بیژن بیرنگ و با بازی مهناز 
افشــار و محمدرضا گلزار، زوج موفق 
ســینمایی در دهه هشــتاد، از جمله 
سریال های شبکه نمایش خانگی است 
که به طور کامل منتشــر نشده و پس 
از چند قســمت پخشش متوقف شده 
اســت. این ســریال که پخشش را در 
ســال ۱۳۹۳ آغاز کرد، قرار بود در ۲۶ 
قسمت منتشر شــود اما پس از پخش 

پنج قسمت متوقف شد.
بــه فهرســت ســریال هــای ناتمام 
شــبکه نمایش خانگی، می تــوان نام 
مجموعه هایی چون »گیســو« ساخته 
منوچهر هــادی، »میدان ســرخ« به 
کارگردانی ابراهیم ابراهیمیان و سریال 
»ســیاوش« بــه کارگردانی ســروش 

محمدزاده را هم اضافه کرد.
هرچند سازندگان این سریال ها سعی 
کردند پایانی را برای خود متصور شوند 
اما پایان دم دستی و سرهم بندی شده ی 
ســریال ها از چشــم مخاطبان شبکه 
نمایش خانگی دور نماند و سبب شد تا 
برای همیشه از این کارها هم به عنوان 
آثاری شکست خورده در شبکه نمایش 
خانگی یاد شود و حالا باید دید »شبکه 
مخفی زنان« نیز در زمره این ســیاهه 

سریال های ناتمام قرار می گیرد؟

کشف بقایای یک کشتی 1۸00 ساله
یک شــناگر حین غواصــی در دریای 
مدیترانه بقایای یک کشتی ۱۸۰۰ ساله 
و محموله ای از ستون های مرمرین آن را 

کشف کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از لایوساینس، غواصی که اخیرا در دریای 

مدیترانه و سواحل شمال غربی فلسطین 
اشغالی مشغول شــنا کردن بود، بقایای 
یک کشتی رومی و آثار تاریخی به وزن 

۴۴ تنُ را کشف کرد.
با این که باستان شناسان پیش تر از وجود 
بقایای این کشتی تاریخی مطلع بودند، 

اما به دلیل این که کشتی زیر شن مدفون 
شــده بود از موقعیت مکانــی دقیق آن 

اطلاعی نداشتند.
کارشناســان معتقدند طوفان های اخیر 
بقایای این کشتی تاریخی را در معرض 

دید قرار داده است.

اصغر فرهادی در یک فیلم جشنواره کن
مســتند »اتــاق ۹۹۹« که شــامل 
بــا  مصاحبه هــای  از  مجموعــه ای 
مهم ترین سینماگران معاصر از جمله 
اصغر فرهادی است، در جشنواره کن 

رونمایی می شود.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« 
و به نقل از ایســنا، در ســال ۱۹۸۲، 
»ویم وندرس« کارگــردان آلمانی از 
۱۶ کارگردان همکار خود خواست تا 
در مورد آینده ســینما صحبت کنند 
و در نتیجه فیلم »اتاق ۶۶۶« ساخته 
شــد و اکنون، ۴۰ ســال بعد، در کن 
یک کارگردان به نام »لوبنا پلیوست« 
از نسل جدیدی از فیلمسازان همین 
سوال را می پرسد: »آیا سینما، زبانی 
در شُــرف گم شدن و هنری در شُرف 

مرگ است؟
۳۰ کارگردان مطرحی که در جشنواره 

کن در سال ۲۰۲۲ حضور داشتند، در 
اتاقی از هتل تنها می مانند و نظرات 
خــود را درباره وضعیــت کنونی هنر 
سینما و فیلمســازی که با ابزارهای 
بیانی و مصرفی جدیــد نمایش داده 
می شــود، بیان می کنند. نتیجه یک 
گفتگوی گیرا، هوشمندانه، متناقض، 

ســرگرم کننده و قابل تامل در مورد 
تغییرات اخیــر تکنولوژیک و جامعه 
شناختی اســت که سینمای امروز را 

تحت تاثیر قرار داده است.
این مســتند در بخش »مستندهایی 
دربــاره ســینما« در قالــب بخش 
کلاسیک جشــنواره کن به روی پرده 

می رود.
»ویــم ونــدرس«، »آدری دیــوان«، 
»یواخیم تری یر«، »دیوید کراننبرگ«، 
»شــانون مورفی«، »جیمــز گری«، 
»آرنو دپلشن«، »لین رمزی«، »اصغر 
فرهادی«، »نداو لاپید«، »کلر دنی«، 
»دیوی چو«، »بــاز لورمن«، »آلیس 
وینکینگ بایا«، »اولیویه آســایاس« 
ژائوی«،  »آگنس  سورنتینو«،  »پائولو 
»کریل ســربرنیکوف«، »کریســتین 
مونجیــو«، »کلبر مندونســا فیلهو«، 
»آلبرت سرا«، »مونیا چاکری«، »نینجا 
تایبــرگ«، »پیترو مارچلــو«، »ربکا 
زلوتوفســکی«، »علی چری«، »روبن 
و  کوگیتوره«  »کلمنت  اوســتلوند«، 
»آلیــس رورواکــر«؛ ۳۰ کارگردانی 
هســتند کــه در این مســتند ۱۱۵ 

دقیقه ای مقابل دوربین رفته اند.

»رویای کاغذی« بهترین فیلم جشنواره 
رومانی شد

»رویای  ســینمایی  فیلــم 
کاغــذی« ســاخته علــی 
عطشانی جایزه بهترین فیلم 
دریافت  را  رومانی  جشنواره 

کرد. 
به گــزارش روزنامه »صبح 
امــروز« و به نقــل از ایرنا، 

فیلم ســینمایی »رویای کاغذی« به کارگردانی علی عطشانی و 
ســرمایه گذاری و تهیه کنندگی صدرا درودیان همایونی و کسری 
درودیان همایونی در چهل و چهارمین حضور بین المللی خود، برنده 
جایزه بهترین فیلم شــانزدهمین دوره جشنواره »تولیدکنندگان 

مستقل ایندی« رومانی شد.
این جشنواره ۱۲ تا ۱۵ می در شهر بخارست کشور رومانی برگزار 
شــد و شب گذشته در مراســم اختتامیه علی عطشانی جایزه و 

تندیس بهترین فیلم این دوره از جشنواره را دریافت کرد.

2 پرتره کمیاب از رامبراند پس از 
200 سال کشف شد!

۲تابلوی نقاشــی کمیاب از 
رامبراند کــه تاکنون هرگز 
در معرض دیــد عموم قرار 
نگرفته بود، پس از ۲۰۰ سال 
در مجموعه هنری خصوصی 
یک خانواده انگلیسی کشف 

شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از فایننشــال تایمز، ۲ 
پرتره استثنایی و کمیاب از رامبراند که برای محققان هنر ناشناخته 
مانده و هرگز در معرض دید عموم قرار نگرفته بودند، پس از ۲۰۰ 
سال در مجموعه هنری خصوصی یک خانواده انگلیسی کشف شد. 
اجداد این خانواده که هویت آنها توسط کریستیز فاش نشده است، 
این دو تابلوی نقاشی را که با تکنیک رنگ روغن خلق شده است، 

در سال ۱۸۲۴ از حراج کریستیز خریداری کرده بودند. 
کارشناســان خانه حراج کریســتیز در حین انجــام یک ارزیابی 
معمولی به نقاشی های این هنرمند سرشناس هلندی قرن هفدهم 
برخوردند که آثارش معمولاً در حراج های معتبر هنری میلیون ها 
دلار قیمت گذاری و فروخته می شــود. کریستیز پس از تجزیه و 
تحلیل پرتره ها و انجام تحقیقات کارشناسی، اصالت این دو تابلو 
را تأیید کرد. این پرتره های کمیاب هشــت اینچی پس از نمایش 
در نیویورک و آمستردام، قرار است در تاریخ ۶ ژوئیه در نمایشگاه 
کریستی لندن به فروش برسند و ارزش تقریبی آن ها بین ۵ تا ۸ 
میلیون پوند تخمین زده شده است.  رکورد حراج آثار رامبراند در 
سال ۲۰۰۹ و زمانی که پرتره »مردی با بازوهای آکیمبو« به قیمت 
۲۰.۲ میلیون پوند فروخته شد، به ثبت رسید، حال باید دید که 
این دو پرتره نایاب تازه کشف شده می توانند رکورد فروش آثار این 

هنرمند در سال ۲۰۰۹ را بشکنند یا خیر.

حساب های غیرفعال در گوگل حذف 
می شوند

گوگل اعلام کــرد با هدف 
جلوگیری از تهدیدات امنیتی 
از جمله هک، از ماه دسامبر، 
حذف حســاب هایی که به 
مدت دو سال بدون استفاده 

مانده اند را آغاز می کند.
به گــزارش روزنامه »صبح 

امروز« و به نقل از ایســنا، این غــول اینترنتی اعلام کرد اگر یک 
حساب گوگل حداقل به مدت دو سال استفاده نشده باشد یا کاربر 
وارد آن نشده باشد، ممکن است حساب و محتوای آن در سراسر 
گوگل ورک اسپیس که شامل جی میل، داکس، درایو، میت و تقویم 

است و همچنین یوتیوب و گوگل فوتو، حذف شود.
این تغییر سیاست فقط برای حساب های شخصی در گوگل اعمال 
می شود و شــامل ســازمان هایی مانند مدارس یا کسب  و کارها 
نخواهد بود. گوگل در ســال ۲۰۲۰، اعلام کرده بود که محتوای 
ذخیره شــده در یک حســاب غیرفعال را حذف می کند اما خود 
حساب را حذف نمی کند. اکنون گوگل ارسال اعلان های متعدد به 
نشانی ایمیل حساب و ایمیل بازیابی حساب های غیرفعال را پیش 

از حذف این حساب ها، آغاز کرده است.

کافه خبر

هنر
گ و 

رهن
ف
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دومین عضو شورای اسلامی شهر 
مشهد با دستور دادستان تعلیق شد

رئیس شورای اسلامی شهر 
عضو  دومین  تعلیق  مشهد 
شورای این شــهر در دوره 
پنجم با دســتور قضایی را 

تایید کرد.
حسن موحدیان روز گذشته 
در گفــت و گو بــا ایرنا در 

خصوص تعلیق »حســین حسامی« عضو این شــورا افزود: نامه 
دادستانی مبنی بر تعلیق عضو یاد شده به شورا رسیده است.

وی توضیح بیشتری در این خصوص ارائه نکرد.
نایب رییس و ســخنگوی شورای اســلامی شهر مشهد نیز این 
خصوص به خبرنگار ایرنا گفت: حکم تعلیق آقای حسامی مربوط 
به پرونده ای است که از حدود هشت ماه قبل در دستگاه قضا در 

جریان است.
موسی الرضا حاجی بگلو افزود: پرونده مسیر خود را طی می کند و 

امیدواریم هرچه سریعتر رسیدگی نهایی انجام شود.
وی اضافه کرد: مکلف به اجرای قانون هستیم و دستور دادستانی 
مبنی بر تعلیق این عضو شورا اجرا می شود اما توضیحات بیشتر در 

خصوص پرونده این عضو در اختیار شورای شهر نیست.
اواخر اسفندماه سال ۱۴۰۱ نیز »هاشم دائمی« عضو شورای شهر 

مشهد با نامه دادستانی تعلیق شد و پرونده وی درجریان است.
سید عبدالله ارجائی شهردار سابق این کلانشهر نیز دی ماه ۱۴۰۱ 

با دستور دادستانی مشهد تعلیق شد.
تعلیق شــهردار مشــهد به دنبال اتهاماتی که به ۲ کارمند این 

شهرداری وارد شد صورت گرفت.

افزایش 27 درصدی بودجه عمرانی 
خراسان رضوی

نیشــابور،  مردم  نماینــده 
فیــروزه، زبرخــان و میان 
جلگــه گفــت: اعتبــارات 
عمرانی اســتان بــا تلاش 
در  اســتان  نماینــدگان 
کمیسیون تلفیق در لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۲ از چهار 

هزار و ۳۰۲ میلیارد تومان با رشــدی ۲۷ درصدی به پنج هزار و 
۴۴۵ میلیارد تومان ارتقا یافت.

احســان ارکانی روز گذشــته در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: 
خراســان رضوی ۷.۵ درصد مســاحت و هشت درصد جمعیت 
کشــور را در اختیار دارد که با توجه به ظرفیتهای ذکر شــده و 
مناطق محروم متعدد در استان سهم ما از سرجمع اعتبارت کشور 

برخلاف میزان ذکر شده حدود پنج درصد بوده است.
وی ادامه داد: به دلیل همین اختلاف همیشه نمایندگان خراسان 
رضوی در مجلس و مقامات محلی اســتان از نظام بودجه ریزی 
کشــور پرداخت بودجه عادلانه و متناسب با ظرفیتهای استان را 

مطالبه می کردند.
نماینده مردم نیشابور در مجلس شورای اسلامی گفت: در بررسی 
بودجه امسال با تلاش اینجانب و آقایان قاضی زاده و محبی دیگر 
نمایندگان خراسان رضوی در کمیسیون تلفیق سهم استان نسبت 

به اعدادی که دولت در لایحه بودجه قرار داده بود افزایش یافت.
ارکانی افزود: قبلا آنچه به عنوان سهم »سه درصد نفت« در لایحه 
بودجه برای مناطق نفت خیز)و مناطق بهره برداری گاز( و مناطق 
محروم استان اختصاص می یافت بسیار ناچیز بود که با پیگیری 
های صورت گرفتــه این مبلغ که در لایجه بودجه ۱۴۰۲ هزار و 
۲۵ میلیارد تومان بود به هزار و ۸۰۸ میلیارد تومان افزایش یافت.

وی اضافه کرد: از این میزان ۵۸ میلیارد تومان سهم مناطق بهره 
برداری گاز اســتان در شهرستان سرخس و هزار و ۷۵۲ میلیارد 

تومان سهم دیگر مناطق محروم خراسان رضوی بود.
عضو کمیســیون تلفیق مجلس شورای اســلامی گفت: امسال 
خراســان رضوی بیشــترین رتبه را در دریافت اعتبارات عمرانی 
بودجه نسبت به سالهای گذشته کسب کرد یعنی رتبه پنجم کشور 

را در کسب بیشترین بودجه عمرانی به دست آورد.
ارکانی افزود: امســال به اســتانهای خوزســتان ۱۱ ، سیستان 
وبلوچســتان هفت، فارس ۶ و کرمان ۵.۵ هزار میلیارد تومان و 
به خراسان رضوی پنج هزار و ۴۴۵ میلیارد تومان بودجه عمرانی 
اختصاص یافته است. وی ادامه داد: در سال ۱۴۰۲ بودجه عمرانی 
خراسان رضوی از استانهای تهران، آذربایجان شرقی و اصفهان که 

استانهای همتراز و دارای کلانشهر هستند بیشتر بوده است. 

گزارشی از خشک ترین دوره پنج دهه اخیر؛

زخم خشکسالی بر پیشانی سد های استان
دیار کویری خراسان رضوی، خشک ترین 
دوره پنج دهه اخیر خود را از سر می گذراند 
و حجم مخازن ســدهای آبی این استان 
هر روز خالی تر از قبل شــده و کهنه زخم 
خشکسالی را عمیق تر می کند. خشکسالی 
چند دهه اســت که بر ایران زمین ســایه 
افکنده و در سال های اخیر نیز کم بارشی 
و آسمان خشک، وضعیت را حادتر کرده 
اســت به گونه ای که براساس آخرین آمار 
اعلام شــده دفتر مطالعات پایه منابع آب، 
از ابتدای ســال آبی جاری تاکنون - اول 
مهرماه ســال ۱۴۰۱ تا نیمه اردیبهشت  
جاری- ارتفاع کل ریزش های جوی کشور 
معادل ۱۸۸.۱ میلی متر بوده که این مقدار 
بارندگی نسبت به میانگین دوره های مشابه 

درازمدت ۱۵ درصد کاهش دارد.
رسیدن ذخیره آب سدهای خراسان رضوی 

به 1۶ درصد
خراســان رضــوی دارای ۳۲ ســد فعال 
است که در شهرستان های تربت حیدریه، 
قوچان، مشهد، خواف، درگز، سبزوار، تایباد، 
تربت جام، چناران، سرخس، نیشابور، کلات 
و فریمان قرار دارند و این سدها این روزها 
وضعیتی خشک تر از همیشه را تجربه می 
کنند. مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
خراسان رضوی در خصوص وضعیت آب 
سدهای اســتان در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا اظهار کرد: متاسفانه حجم ذخیره آب 
سدهای اســتان با توجه به بارندگی های 
اخیر کاهشی اســت و هم اینک تنها ۱۶ 
درصد از حجم ذخیره سدهای استان آب 
دارد و حال آنکه این رقم در مدت مشــابه 

پارسال ۲۹ درصد بود.
علیرضــا طاهــری افزود: حجــم ذخیره 
سدهای استان یک میلیون و ۵۷۲ میلیون 
متر مکعب است که اکنون تنها ۲۴۶ متر 
مکعب آن آب دارد و این رقم نیز در مدت 
مشابه پارسال، با وجود اینکه استان یکی 
از خشک ترین ســال های خود را تجربه 

می کرد، ۴۵۴ میلیون متر مکعب بود.
وی اضافه کرد: میزان بارندگی در سال آبی 
جاری - از مهرمــاه ۱۴۰۱ تا کنون - ۹۳ 
میلی متر بوده است که این میزان نسبت 
به سال آبی گذشته ۳۱ درصد و نسبت به 
میانگین بلندمدت ۴۵ درصد کاهش دارد.

طاهری ادامه داد: میزان کسری مخازن آب 
زیرزمینی در خراسان رضوی ۹۲۸ میلیون 
متر مکعب اســت، وضعیت ۳۴ حوضه از 
مجموع ۳۷ حوضه آبریز اســتان بحرانی 
است و سطح آب زیرزمینی همچنان در 

حال افت است.
وی اضافه کرد: این در شــرایطی است که 
۹۰ درصد حجم آب مصرفی در استان از 
طریق چاه ها تامین می شود لذا صیانت از 
منابع آبی مهم است و برای گذر از شرایط 
تنش آبی طرح های مختلفی در دســت 
اجراســت اما در کنار اجرای این طرحها، 

مدیریت مصرف بسیار ضروری است.
طاهری افزود: چنانچه شهروندان همراهی 
لازم در مدیریت مصرف را داشــته باشند، 
می توان از شرایط سخت تابستان امسال 
با کمترین مشکل عبور کرد، بر این اساس 
باید از مصارف غیرضروری بیشتر از همیشه 

جلوگیری شود.
تنش آبی گریبانگیر شهرها و روستاهای 

خراسان رضوی
به گــزارش ایرنا، بیش از هزار روســتای 
خراســان رضوی با بحران کم آبی مواجه 
هســتند، کــه در شــرایط اوج مصرف و 

نیز زمان های غیــر از آن، تعدادی از این 
روستاها با تانکر آبرسانی می شوند.

طبق اعلام معاون بهره برداری و توســعه 
شــرکت آب و فاضلاب خراسان رضوی، 
ســاکنان ۳۶ شــهر و ۴۰۰ روستای این 
اســتان هم اکنون با بحــران و تنش آبی 

مواجه هستند.
مهدی جهان طلــب افــزود: تامین آب 
آشامیدنی، هم اکنون به بزرگترین دغدغه 
استان خراسان رضوی تبدیل شده است 
و تعدادی از روســتاهای اســتان با تانکر 
آبرسانی می شوند. وی ادامه داد: با توجه 
به مشکلات تامین آب باید مناطق شهری 
و روستایی که در محدوده یکدیگر هستند 
یک مجموعه آبرســانی تشکیل دهند و 
در صورت امکان و ایجاد شــرایط لازم از 
ظرفیت منابع آبی موجــود برای کاهش 
تنش و جبران کمبودهایِ هم بهره بگیرند.

معاون بهره برداری و توسعه شرکت آب و 
فاضلاب خراسان رضوی تاکید کرد: رفع 
تنش و بحران آبی تنها با مشــارکت همه 
بخش ها امکانپذیر است و تامین آب شرب 
محور اصلی توســعه بخش های مختلف 
استان خراسان رضوی است لذا باید به گونه 
ای برنامــه ریزی کرد که بتوان از ظرفیت 
بین بخشی برای رفع مشکل نقاط گوناگون 
بهره گرفت. جهان طلب افزود: شرکت آب 
و فاضلاب به دنبال خدمت به مردم است 
و در تقابل با آنان نیست و در تلاش است 
از همه ظرفیت های موجود برای کاهش 

مشکلات تامین آب آنان استفاده کند.
تابستانِ سخت آبی، پیشِ رویِ مشهد

۹۹ درصد پهنه شهرســتان مشــهد در 
وضعیت خشکسالی شدید و ۶۰ درصد از 
این گستره در وضعیت خشکسالی بسیار 
شدید اســت، ارائه خدمات آب و فاضلاب 
به کلانشهر مشــهد و ۳۰۰ روستا در این 
شهرستان برعهده شرکت آب و فاضلاب 

مشهد است.
امسال نیز شرایط کم بارشی و خشکسالی 
در مشهد حادتر از سایر نقاط استان است به 
گونه ای که طبق اعلام مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب مشــهد، میزان بارندگی در 
این کلانشهر طی سال آبی جاری نسبت به 
دوره آماری بلندمدت کاهش ۶۲ درصدی 
دارد، بنابراین شرایط تامین آب مشهد برای 

تابستان امسال بسیار سخت خواهد بود.
حســین اســماعیلیان در گفت و گو با 
خبرنــگار ایرنا افزود: میــزان بارندگی در 
مشــهد در ســال آبی جاری )از مهرماه 
۱۴۰۱ تاکنون( ۶۹.۵ میلیمتر بوده است 

که این میزان نسبت به مدت مشابه سال 
آبی گذشته ۴۵ درصد و نسبت به متوسط 
بلندمدت ۶۲ درصد کاهش یافته است. وی 
با اشــاره به افزایش میانگین دمای هوا در 
خراسان رضوی خاطرنشان کرد: میانگین 
دمای هوای اســتان در هفت ماه گذشته 
۱.۳ درجه سلســیوس افزایش یافته که 
رقم بالایی است. اسماعیلیان اضافه کرد: 
هم اینک ۲۳ درصد از ظرفیت ذخیره آب 
سدهای مشهد شامل »طُرُق، ارداک، کارده 
و دوســتی« آب دارد و یکی از مهم ترین 
منابع تامین آب مشهد در سالهای گذشته 
سد دوستی بود، اما این سد اکنون گرفتار 
بدترین وضعیت بی آبی و خشکســالی در 

سال های اخیر است.
سد دوستی خالی از آب

سد دوستی، در مرز ایران و ترکمنستان، 
اکنون به دلیل کاهش بارندگی ها و ادامه 
روند خشکسالی ها، تنها به میزان ۱۳ درصد 
از ظرفیت خود آب دارد، این در حالی است 
که این سد سال های گذشته تا ۷۰ درصد 
از آب شــرب مورد نیاز مشــهد را تامین 

می کرده است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب مشهد 
در خصوص وضعیت ســد دوستی گفت: 
در گذشته بخش زیادی از نیاز آبی مشهد 
از ســد دوستی تامین می شد اما در حال 
حاضر فقط ۱۳ درصد از حجم ذخیره این 
ســد آب دارد که تنها حدود ۳۰ درصد از 

این میزان قابل برداشت است.
اسماعیلیان افزود: حجم ذخیره سد دوستی 
یک میلیــارد و ۲۵۰ میلیون متر مکعب 
است که هم اینک تنها ۱۵۶ میلیون متر 
مکعب از این حجم آب دارد و از این میزان 
آب نیــز ۱۰۰ میلیون متــر مکعب قابل 
برداشت است، که نیمی سهم ایران و نیمی 

هم سهم ترکمنستان است.
وی اضافه کرد: پارســال نیز در شــرایط 
خشکســالی قرار داشــتیم اما تا ۴.۵ متر 
مکعب در ثانیه از سد دوستی برداشت می 
شد، این میزان امسال به ۲ متر مکعب در 

ثانیه کاهش یافته است.
برنامه ریزی برای گذر از تنش آبی

برای گذر از وضعیت خشکســالی و تنش 
آبی در تابستانِ پیشِ رو، پروژه ها و طرح 
های مختلفی توسط شــرکت های آب و 
فاضلاب مشهد و استان در دست اجراست، 
اما همچنان مدیریت مصــرف به عنوان 

اساسی ترین راهکار مورد تاکید است.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار 
خراســان رضوی در خصوص راهکارهای 

عبور از شــرایط کم آبی اظهــار کرد: در 
شرایطی که میانگین افزایش پشت سدهای 
کشور در سال جاری افزایش داشته است، 
امــا این روند در خراســان رضــوی روند 
کاهشی داشــته است و استان های دیگر 
شرق کشور مانند سیستان و بلوچستان نیز 

وضعیتی مشابه ما دارند.
جواد خدایی افزود: طرح های مختلفی در 
دست اجرا است و برنامه های مختلفی از 
ماهها قبل مطرح و بررســی های زیادی 
پیرامون آن در حال انجام اســت اما عمق 
بحران و شرایط ویژه آبی در استان متفاوت 
از سالهای گذشته است و باید هوشیار بود، 
لذا چند راهکار اصلی مورد بررســی قرار 
گرفته که از آن جمله کاهش برداشت آب 
از سد دوستی توسط طرف ترکمنستانی و 
همچنین ساماندهی چاه های آب در سطح 

دشت مشهد است.
وی شرایط آبی خراســان رضوی به ویژه 
شهر مشهد را در سال جاری »حاد« خواند 
و گفت: با توجه به کاهش شــدید ذخایر 
ســد دوستی، مقرر شده اســت تا وزارت 
امور خارجــه ما رایزنی هایــی را با طرف 
ترکمنستانی انجام دهد و کشور همسایه را 
مجاب کند که برداشت آب از این سد را به 

کمترین میزان ممکن برساند.
خدایی تاکید کرد: مساله تامین آب امسال 
برای خراسان رضوی به ویژه شهر مشهد به 
صورت روزانه در قالب نشستهای مختلف 
با دســت اندرکاران دنبال می شود و همه 
باید خود را با شرایط کم آبی امسال سازگار 
کنند، در هر صورت شــرایط آبی استان 
به هیچ وجه عادی نیســت و امسال باید 
سازگاری با کم آبی جدی تر دنبال شود تا 

بتوان از این دوره تنش عبور کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مشهد نیز 
ا گفت: برای تامین نیاز آبی تابستان مشهد 
در بخش شرب، امسال طرحهای مختلفی 
توسط وزارت نیرو، شرکت آب منطقه ای 
خراسان رضوی و شــرکت آبفای مشهد 
برنامه ریزی شــده اســت که جابه جایی 
چاه ها، ســاخت مخازن ذخیره آب شرب 
و اتصال چاه های دســتگاه های اداری به 

منابع شرب از آن جمله است.
اســماعیلیان افزود: میزان بارش باران در 
این کلانشهر در ســال آبی جاری نسبت 
به دوره آماری ۱۰ ساله، حدود ۶۰ درصد 
کاهش یافته و شهروندان باید بدانند در این 
شرایط نمی توان همانند سال های پیش 
آب مصرف کنند و باید رعایت بیشــتری 

داشته باشند.

ثبت 55 رویداد موزه ای خراسان رضوی در نشریه بین المللی ایکوم
معاون میــراث  فرهنگی اداره کل میراث  
فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی 
خراسان رضوی از ثبت ۵۵ رویداد موزه ای 
خراســان رضوی در نشــریه بین المللی 
ایکوم خبر داد. به گــزارش صبح امروز، 
احسان زهره وندی اظهار کرد: رویدادهای 

مرتبط با موزه های خراســان رضوی در 
imd. نشریه بین المللی ایکوم به آدرس

icom.museum ثبت شــده اســت. 

وی اضافــه کرد: فرآیند ثبت رویدادهای 
موزه های خراسان رضوی در نشریه ایکوم 
از ســال ۲۰۱۹ آغاز شده و تاکنون ادامه 

داشته اســت. زهره وندی با بیان این که 
خراســان رضوی از فعال ترین استان ها 
در این زمینه بوده، تصریح کرد: رونمایی 
از ۷۲ جلد دفتر یادبود آرامگاه فردوسی 
آخرین رویداد ثبت شده خراسان رضوی 

در نشریه ایکوم است.

ان
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هشدار در مورد عوارض جبران ناپذیر اعمال زیبایی توسط افراد سودجو؛

خدمه اتاق عمل یا جراح؟
امــروزه عمل هــای زیبایــی در تمام 
کشورهای دنیا مورد اقبال عمومی قرار 
گرفته و ارتباطی با شــرایط اقتصادی، 
جغرافیایی، فرهنگی و سیاسی ندارد. اما 
در کشورما گویا  انجام جراحی زیبایی در 
اتاق های عمل  غیراستاندارد توسط افراد 
غیر پزشک یا غیرمتخصص روالی است 
که به تازگی روی کار آمده است؛ در این 
خصوص نیز نایب رییس انجمن جراحان  
پلاســتیک و زیبایی ایران گفت: انجام 
جراحی های فوق تخصص پلاســتیک، 
عمل بسیار  پیچیده ای است که نیازمند 
گذراندن دوره های فوق تخصصی است 
ولی به تازگی این اعمال توســط افراد 
سود جو و غیرحرفه ای در مکان های غیر 

استاندارد انجام می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایرنا، سید نجات حسینی افزود: 
این روزها تبلیغات فریبنــده در مورد 
اعمال زیبایی توسط افراد غیرحرفه ای 
بسیاری مطرح بوده که کسر شأن جامعه 

پزشکی و جراحان است.
وی اظهارداشــت: افــرادی کــه دوره 
حرفه ای مصــوب وزارتخانه را آموزش 
ندیده انــد، نبایــد وارد اقدامــات فوق 
تخصصی شــوند. متأســفانه افراد بی 
صلاحیت هــم وارد حیطــه کار فوق 
تخصصی جراحان پلاستیک شده اند که 

با آسیب های زیادی همراه شده است.
حســینی با اشــاره بــه دخالــت دو 
گروهمداخله گر، پزشک و غیرپزشک 
در کارهای جراحان پلاستیک و زیبایی، 
گفت: سایر جراحان آموزشهای لازم در 
حوزه جراحی هــای زیبایی صورت را 
ندیده اند .انجام این گونه اعمال جراحی 
فوق تخصصی بدون گذراندن دوره های 

تکمیلی مخاطره آمیز است.
تخلف زیر پرچم پزشک

دوره جراحی فوق تخصص پلاســتیک 
هشت سال است که افراد متخصص در 
سایر رشته ها نباید از این عنوان استفاده 
کنند و با نوشــتن تخصص پلاستیک 

باعث فریب مردم شوند.
وی با اشــاره به دخالت گــروه دوم که 

پزشک نیستند، افزود: خدمه اتاق عمل 
داریم که وارد این حیطه شده، البته زیر 
پرچم یک پزشک این تخلفات را انجام 
می دهند و این یک فاجعه برای جامعه 

است.
نجات حسینی خطاب به مردم توصیه 
کرد که برای جراحی زیبایی و پلاستیک، 
باید سراغ پزشک مرتبط با این اعمال از 
جمله فوق تخصص جراحی پلاستیک 
بروند که می توانند پزشک مربوطه را از 

سایت نظام پزشکی کنترل کنند.
بیمار پزشک را نمی بیند!

بابک نیکو مرام رئیس انجمن جراحان 
زیبایی و پلاســتیک ایران نیز در این 
زمینه گفت: بیمار حق دارد بداند کسی 
کــه وی را درمان می کند تبحر لازم را 
داشته، آموزش کافی را در آن عمل دیده 
و مدارک آموزشی خود را از منابع معتبر 
وزارت بهداشــت دریافت کرده باشد. از 
طرف دیگر گزارش هایی داریم که بیمار 
در حین جراحی زیبایی پزشک خود را 
نمی بیند و تنها پس از ایجاد عارضه و 
شکایت بیمار متوجه می شود که جراح 
وی، فرد دیگری بــوده و یا اینکه اصلا 
عمل ایشان توسط فرد غیر پزشک انجام 

شده است.

وی تاکید کرد: فرهنگ ســازی در این 
زمینه و آگاهی رســاندن بــه بیماران 
بایستی از وظایف ارگانهای مربوطه باشد. 
توصیه می شــود مردم فریب تبلیغات 
دروغیــن و حتی قیمت های پایین در 
این حــوزه را نخورنــد و آگاهانه اقدام 
به انجام این اعمــال کنند و از دانش و 
تخصص جراح معالج خود از ســازمان 

نظام پزشکی استعلام بگیرد.
تزریق ژل، بوتاکس، لیزر و... مصداق دخالت 

در امور پزشکی است
نیکومرام تاکید کرد: تزریق ژل، بوتاکس، 
لیزر و غیره جزو امور پزشــکی است و 
دخالت غیر پزشکان در این امور مصداق 

دخالت در امور پزشکی است.
وی با اشــاره به اینکــه اعمال جراحی 
زیبایی بر خلاف اعمال جراحی درمانی 
عمدتا بعنوان اعمال جراحی غیرضروری 
است، تاکید کرد: افرادی که برای انجام 
این اعمال به ما مراجعه می کنند، حتی 
الامکان سعی داریم آنها را از غیر ضروری 
بودن عمل زیبایی مطلع کنیم و بخوبی 
بیمــار را از روش های مختلف انجام آن 
اعمال آگاه نموده و مشــاوره های لازم 
قبل از عمل را بــرای وی انجام دهیم. 
افرادی که ســلامت کافی برای انجام 

عمل زیبایی ندارند و یــا از نظر انجام 
عمل و بیهوشی پر خطر است، کاندید 
مناسبی برای انجام عمل زیبایی نیستند.

با توجه به اینکه افــراد زیادی از خارج 
برای انجام اعمال زیبایی به کشــورمان 
مــی آیند ضرورت دارد دســتورالعمل 
انجام اعمــال زیبایی از ســوی وزارت 
بهداشــت تدوین و قوانین بازدارنده و 
کنترلی قوی نیز داشته باشد تا افتخارات 
و خوشنامی که توسط زحمات و فعالیت 
پزشــکان ایرانی در بعــد منطقه ای و 
جهانی در اینخصوص ایجاد شده است با 
دخالت افراد غیر حرفه ای در این حوزه، 

مخدوش نشود.
وی درباره درمان ســوختگی نیز اظهار 
داشت: درمان سوختگی در همه جای 
دنیا هزینه بر است و جراحان پلاستیک 
و فلوشیپ های سوختگی در اکثر مراکز 
به درمان این بیماران می پردازند. ولی 
بهترین کار در این حوزه پیشگیری است 
که بایستی توسط تمامی ارکان دولت و 
سازمانهای خصوصی مردم نهاد به این 
امر پرداخته و با اطلاع رسانی، فرهنگ 
ســازی و ایمن سازی خانه ها، مراکز و 
وسایل پرخطر، آسیب ها و هزینه های 

درمانی را کاهش دهند.

زمان صدور کارت ملی هوشمند »یک ماه« می شود
بنــا بر اعلام رئیس ســازمان ثبت احول 
کشــور، پس از صــدور کارت های ملی 
هوشــمند معوقه، زمان صدور کارت های 
ملــی یک ماه خواهد شــد. بــه گزارش 
روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، 
هاشــم کارگر در تشریح آخرین وضعیت 

صدور کارت های ملی هوشمند در جمع 
خبرنگاران اظهار کــرد: عقب افتادگی دو 
سال و ۶ ماهه ای در حوزه صدور و تحویل 
کارت های ملی وجود داشــت که حدود 
۱۰ میلیون کارت ملی هوشمند را شامل 
می شد که خوشبختانه اواخر سال گذشته 

۱۰ میلیون کارت صادر شد و بدهی قبلی 
به اتمام رسید. وی تصریح کرد: در تلاش 
هستیم نیمه اول ســال جاری حدود ۵ 
میلیون ثبت نام جدید را که بخشی مربوط 
به ســال ۱۴۰۰ و اکثریت آن مربوط به 

سال ۱۴۰۱ است، تحویل دهیم.

مدت زمان انتظار پشت مرزها برای زوار 
اربعین کاهش یابد
وزیر کشــور گفت: باید مدت 
زمان انتظار پشت مرزها برای 
زائران در اربعین کاهش یابد و 
بتوانیم هر چه سریع تر زوار را از 

مرزها عبور دهیم.
به گــزارش روزنامــه »صبح 
امروز« و به نقل از مهر، احمد 

وحیدی در دیدار با هادی علی الفکیکی مشاور وزیر کشور عراق گفت: 
مراسم اربعین بزرگترین حرکت انســانی است که هر سال شاهد آن 
هستیم. راهپیمایی اربعین نه تنها یک حرکت انسانی بلکه یک حرکت 

فرهنگی، اجتماعی و سیاسی محسوب می شود.
وحیدی با بیان اینکه تمام افتخار میزبانی این حرکت عظیم با ملت و 
دولت عراق است؛ گفت: ما به ملت و دولت برادر و دوست عراق تبریک 
می گوئیم که توفیق چنین خدمتی را هر ساله دارند. دولتی که بتواند 
امنیــت چنین راهپیمایی را تأمین کند و آغوش خود را برای میزبانی 
زوار همه کشــورها باز کند شایسته قدردانی است و ما هم روابط خود 
را با چنین دولتی در بهترین شرایط نگاه خواهیم داشت و از مسیر این 
ارتباطات می توانیم به توافقات بهتر و بیشتری با دولت عراق دست یابیم.

وی با بیان اینکه باید همه کوشش خود را برای خدمت به زوار ابا عبدالله 
داشته باشیم گفت: خدمت به زوار اباعبدالله مرز نمی شناسند و ما هم در 

این راستا تمام همکاری های لازم را خواهیم داشت.
وحیدی با اشــاره به تجارب سال گذشته در سفر اربعین خاطر نشان 
کرد: امیدواریم امسال برای زوار غیر ایرانی و ایرانی شرایط بهتری شاهد 
باشیم. دو مطلب در این خصوص قابل توجه است اول اینکه مدت زمان 
انتظار پشت مرزها باید کاهش یابد و بتوانیم هر چه سریع تر زوار را از 
مرزها عبور دهیم. نکته دوم هم این است که حمل و نقل زوار در کشور 
عراق با سهولت بهتری باشد و قیمت کرایه ها هم به صورت معقولی در 

نظر گرفته شود.
وزیر کشور با بیان اینکه از ارائه هر کمکی برای زیارت بهتر زوار کوتاهی 
نخواهیم کرد، گفت: ما برای ایجاد شرایط بهتر در پذیرش مرزها یا حمل 
و نقل راحت تر درون کشــور عــراق از هر کمکی دریغ نخواهیم کرد. 
امیدوارم تمهیدات لازم برای حمل و نقل زوار درون عراق با اتوبوس ها و 

وسایل حمل و نقل نو و مجهز در نظر گرفته شود.

انتقاد از عملکرد ستاد ملی جمعیت
و  زنان  فراکســیون  رئیــس 
خانــواده مجلــس شــورای 
اسلامی با اشاره به اجرای ۳۰ 
قانون جوانی جمعیت  درصد 
در کشور از عدم اجرای برخی 
مفاد قانونی در برخی مشاغل 

بخش خصوصی خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، فاطمه قاسم پور 
درباره میزان اجرای قانون جوانی جمعیت اظهار کرد: علی رغم گذشت 
یک سال و نیم از تصویب قانون جوانی جمعیت، برخی آیین نامه ها در 
راستای اجرای قانون هنوز مصوب نشــده است و در برخی موارد نیز 
آیین نامه ها مصوب شده اما بودجه تخصیص یافته برای اجرا شدن آن 
ماده قانونی، ناقص بوده یا در اختیار قرار داده نشده و همین امر منجر به 

این شده که امروز شاهد اجرای تنها ۳۰ درصد قانون باشیم.
رئیس فراکســیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی افزود: قانون 
جوانی جمعیت یک قانون هفت ساله است و یک سال و نیم از تصویب 
آن گذشته اما حمایت جدی نسبت به آن صورت نگرفته و ممکن است 
طی هفت سال به طور کامل اجرایی نشود بنابراین دولت باید اهتمام 
جدی تری برای اجرا شــدن قانون جوانی جمعیت داشته باشد و ستاد 

جمعیت باید با قدرت بیشتری کار هماهنگی خود را دنبال کند.
قاســم پور با انتقاد از عملکرد ستاد جمعیت در ایجاد هماهنگی بین 
دستگاه های مرتبط با سیاست های جمعیتی، ادامه داد:  ایجاد ستاد ملی 
جمعیت در قانون به منظور افزایش هماهنگی ها بوده اما آنچه شاهدش 
هستیم این است که ستاد نتوانسته نقش هماهنگی خود را به خوبی ایفا 
کند. رئیس فراکسیون زنان و خانواده مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: 
برخی از مفاد قانون مانند مرخصی زایمان که موازنه نقش های خانوادگی 
ـ اجتماعی را دنبال می کنند؛ در مجموعه های دولتی در حال اجراست 
اما در مجموعه های غیردولتی و خصوصی کارفرمایان ممکن است تمام 
این حقوق را در اختیار زنان قرار ندهد. آنچه در برنامه هفتم توســعه 
مدنظر ماست؛ در نظر گرفتن الزاماتی برای اجرایی شدن مواردی مانند 
مرخصی زایمان در مشاغل خصوصی است؛ همچنین اجرای دورکاری، 
مرخصی های تحصیلــی و ... برای زنان دارای فرزند در قانون به خوبی 

دیده شده اما در اجرا باید با جدیت بیشتری دنبال شود.

خبر

ارسال لایحه پیشنهادی قوه قضائیه درباره عفاف و حجاب به مجلس
از ارســال لایحه  ســخنگوی دولت 
پیشنهادی قوه قضائیه درباره عفاف و 

حجاب به مجلس خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، علی بهادری جهرمی در 
حاشیه جلسه روز گذشته هیئت دولت 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: امروز 
در هیئت دولت لایحه پیشنهادی قوه 
قضائیه درباره عفــاف و حجاب مورد 
بررســی و موافقت قــرار گرفت و به 

مجلس ارسال شد.
وی افزود: این لایحه با قید دو فوریت 
تقدیم مجلس خواهد شــد  تا در آن 
جا هم با ســرعت مورد رسیدگی قرار 
بگیرد. نظرات کارشناسی در کمیسیون 
تخصصی دولت پیرامــون این لایحه 
ارائه شده که به پیوست تقدیم  مجلس 

شورای اسلامی خواهد شد.
سخنگوی دولت ادامه داد: در ابتدای 
جلســه دولت گزارش های متعددی 
امروز از ســوی بخش هــای مختلف 
اجرایی مطرح شــد که یکــی از آنها 

مربوط به افتتاح بیســت و هفتمین 
نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش 
و پتروشیمی است که بزرگترین رخداد 
صنعتی و تجــاری ایران در این حوزه 

محسوب می شود.
وی افزود: نمایشگاه از امروز تا یکشنبه 
آتی )۳۱ اردیبهشــت(  برقرار اســت. 
امسال حدود ۱۵۰۰ مجموعه و شرکت 
داخلی و حدود ۲۰۰ شرکت خارجی 

در نمایشــگاه حضور یافته اند و شاهد 
رشــد دو برابری حضور شرکت های 

خارجی در این نمایشگاه هستیم.
بهــادری جهرمی با اشــاره به دیگر 
مصوبه های دولت گفت: هیئت وزیران 
با تصویــب آیین نامــه اجرایی قانون 
تصویب مقاوله نامه ایمنی و بهداشت 
شــغلی موافقــت کرد و بــه منظور 
پیشگیری و کاهش بیماری های شغلی 

در محیط کار، وزارت کار مکلف شــد 
تا با همکاری مجموعه های کارگری و 

کارفرمایی، سامانه ملی را فعال کند.
ســخنگوی دولت تاکید کرد: هدف از 
راه اندازی این سامانه نظارت، بررسی، 
گزارش گیری و پیگیری مصوبات این 
آیین نامه است. این آیین نامه با هدف 
پیشگیری از حوادث و در جهت کمک 
به افزایش استانداردهای محیط شغلی 

است.
وی گفت: موافقت هیئــت وزیران با 
تصویب اساسنامه پست بانک ایران از 
دیگر مصوبات امروز اســت که مطابق 
آن، پســت بانک یک بانک توسعه ای 
در حوزه هــای بانکداری خــرد و ارائه 
انواع خدمات بانکی به ویژه با اولویت 
قرار دادن مناطق محروم و روســتایی 
و به طــور خاص کمک به توســعه 
و ارتقــا بخش ارتباطــات و فناوری، 
است. این اساسنامه برای طی مراحل 
قانونی تقدیم شورای نگهبان و مراجع 

ذی صلاح خواهد شد.
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درگاه پرداخت امن

رهبر معظم انقلاب در دیدار با جمعی از کارگزاران حج:

پاشید خواهد  فرو  اسلامی  امت  نباشد  حج  اگر 

رهبر معظــم انقلاب اســلامی نگاه 
جهانــی و فراســرزمینی بــه حج را 
مسئله ای اساسی برشمردند و با اشاره 
به ضــرورت اطلاع از مســائل دنیا و 
اوضاع ملت های مســلمان، افزودند: 
ایام حج فرصت مغتنمی برای آشنایی 
واقعی با ملت ها و مسائل جهانی است 
تا خبرهای دروغ رسانه ها انسان را از 

واقعیات جهان دور و گمراه نکند.
به گزارش روزنامه صبــح امروز و به 
نقل از ایرنا، حضرت آیت الله خامنه ای 
صبح امروز - چهارشــنبه - در دیدار 
مسئولان، کارگزاران و جمعی از زائران 
بیت الله الحرام، نگاه صحیح به حج و 
فهم اهمیت این فریضه را بسیار مهم 
خواندند و تأکید کردند: حج، مسئله ای 
جهانی و تمدنی اســت که هدف آن، 
ارتقاء امت اســلامی، نزدیکی دلهای 
مســلمانان و اتحاد امت اسلامی در 
مقابل کفر و ظلم و استکبار و بت های 

بشری و غیر بشری است.
رهبر انقلاب با استناد به آیات قرآنی، 
خانه کعبه را مایه قیام و قوام جوامع 
بشری دانســتند و با اشاره به منافع 
دنیوی و اخــروی این فریضه عظیم، 
گفتند: اگر حج نباشــد امت اسلامی 

فروخواهد پاشید.
ایشــان حج را میقاتی بین المللی و 
میعادی جهانی برشمردند و با اشاره 
به دعوت پــروردگار از »ناس« یعنی 
همه مردم برای برگزاری حج، افزودند: 
دعوت از آحاد بشر در همه تاریخ برای 
حضور در مکانی مشــخص و آن هم 
در ایامی مشخص، نشان دهنده اهداف 
مهم و منافع کثیری است که در این 

فراخوان  الهی وجود دارد. 
رهبر انقلاب وحدت امت اســلامی و 
مقابله با شیاطین مستکبر را از جمله 
این اهداف دانستند و افزودند: از جمله 
منافع متعدد دنیوی حج این اســت 
که مسلمانان در این اجتماع عظیم، 
در مقابل رژیم صهیونیســتی و نفوذ 
قدرت های استکباری، اعلام حضور و 
قدرت کنند و در برابر ظالمان جهان 

سینه سپر کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای در تشریح 
منافع اخروی حج، هر کدام از اعمال 
این فریضه را دریچه ای منورکننده به 
سمت عالم غیب و معنا خواندند و به 
زائران بیت الله الحرام گفتند: با تضرع و 
دعا و اخلاص و عبودیت، دلهای خود 
را از هرچه معارض با یاد خدا اســت، 

پاک و مطهر کنید.
ایشان نگاه جهانی و فراسرزمینی به 
حج را مسئله ای اساسی برشمردند و 
با اشــاره به ضرورت اطلاع از مسائل 
دنیــا و اوضاع ملت های مســلمان، 
افزودنــد: ایام حــج فرصت مغتنمی 
برای آشنایی واقعی با ملت ها و مسائل 
جهانی است تا خبرهای دروغ رسانه ها 
و خبرگزاری های کذّاب، انســان را از 

واقعیات جهان دور و گمراه نکند.
رهبــر انقلاب بی خبــری از جهان را 
باعث هلاکت هر جامعه دانســتند و 
افزودند: همانگونه که بارها گفته شده، 
آحاد مردم و مسئولان باید شناخت 
اهداف، روش ها، سیاســت ها و نقاط 
قوت و ضعف دشــمن را کاملا جدی 
بگیرند که اگر اینگونه شود، سر کشور 
کلاه نمی رود کــه البته برخی جاها 

کلاه رفته است.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اگر 
متوجه مسائل جهانی باشیم، می توانیم 
هدف واقعی دشمن و علت اصرارش بر 
برخی مسائل را درک کنیم؛ همچنانکه 
در بســیاری از مســائل، مسئولان 
حواسشان جمع بوده و درست عمل 
کرده اند که پیشرفت های بسیار خوب 
ایران در مسائل منطقه ای و جهانی که 
باعث عصبانیت آمریکا شــده، نتیجه 

این حواس جمعی بوده است.
رهبر انقلاب اســلامی آشکار شدن 
عملی مخالفت اســلام با تمایزهای 
جغرافیایی، نــژادی، طبقاتی و دیگر 
تمایزهــا را از جمله نکات اساســی 
فریضــه حــج خواندنــد و افزودند: 
کشورهای مدعی تمدن که حقیقتا از 
تمدن بویی نبرده اند، همچنان درگیر 
نژاد سیاه و سفید و نژاد اروپایی و غیر 
اروپایی هستند و برای حیوان خانگی 
خود ارزشی به مراتب بیشتر از برخی 
انسان ها قائلند که غرق شدن پی درپی 
مهاجــران در دریا نشــانه ای از این 

واقعیت است.
ایشان یکرنگی و یکسانی همه زائران 
با هر نژاد و تاریخ و فرهنگ را از اسرار 
حج برشــمردند و افزودند: مسئولان 
و موثــران در حــج بایــد به گونه ای 
فرهنگ سازی کنند که کلمه »حج« 
در ذهن همــه به خصــوص جوان  
امروزی، تداعی کننده مفاهیم اساسی 
همچون تمدن سازی، اتحاد در مقابل 
ظالمان، نگاه فرامرزی و رفع تمایزات 
جاری در جوامع بشــری باشــد؛ که 
اگر اینگونه شــود، دیگر کسی نگران 

بازارگــردی برخی حجاج برای خرید 
کالاهــای بنجل به عنوان ســوغاتی 

نخواهد بود.
حضــرت آیــت الله خامنــه ای بــا 
تأکید بر حضــور زائــران ایرانی در 
نمازهــای جماعت مســجدالحرام و 
مســجدالنبی)ص( و ارتباط گیــری 
و صحبــت با دیگر زائــران، افزودند: 
خواندن دســته جمعی دعای کمیل 
بسیار خوب است؛ ضمن اینکه حرکت 
عظیم برائت از مشرکین نیز که جزو 
ظرفیت های گســترده و عمیق حج 

است، باید ادامه یابد.
ایشان پیروزی انقلاب اسلامی را باعث 
شناخت و احیای نسبی ظرفیت های 
فریضه حج خواندنــد و افزودند: باید 
تلاش کرد همه این ظرفیت ها احیاء 
شود و در مسیر تحقق اهداف اساسی 

حج مورد بهره برداری قرار گیرد.
در ابتدای این دیدار، حجت الاســلام 
والمســلمین ســید عبدالفتاح نواب 
نماینده ولــی فقیه در امــور حج و 
زیارت به تشریح ابعاد شعار حج امسال 
زائران ایرانی تحت عنوان »حج؛ تحول 
قرآنی، همگرایی اسلامی و حمایت از 
قدس شــریف« پرداخت. آقای سید 
عباس حسینی رئیس سازمان حج و 
زیارت هــم به اقدامات صورت گرفته 
در اصــلاح فرایندها و بهبود کیفیت 
خدمت رسانی به زائران بیت الله   الحرام 

را تشریح کرد.
عملیات انتقال ۸۹ هزار زائر سرزمین 
وحی از اوایل خردادماه آغاز می شود 
و زائران از مبدا ۲۱ استان به سرزمین 

وحی اعزام می شوند.

موزه
هم زمان با روزجهانی موزه ها و آغاز هفته میراث فرهنگی:

بازدید از موزه های خراسان رضوی 
28 اردیبهشت ماه رایگان است

رئیس گــروه موزه های اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی گفت: ۲۸ اردیبهشــت روز 
جهانــی موزه ها، بازدید از موزه هــا ئ مجموعه های تاریخی و 
فرهنگی تحت پوشش اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی خراسان رضوی رایگان است.
بــه گــزارش میراث آریا بــه نقــل از روابط عمومــی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
محمد کاظم رادمنش در خصوص فعالیت موزه های استان اظهار 
کرد: پنجشنبه ۲۸ اردیبهشت مصادف با روز جهانی موزه ها تمام 
موزه های تحت پوشش اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی مانند تمام کشور خدمات رایگان 
به بازدیدکنندگان ارائه می دهند. در این هفته ســاعت کاری 

موزه های تحت پوشش اداره کل تا ساعت۱۹ ادامه دارد.
رئیس گــروه موزه هــای اداره کل 
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی، 
صنایع دســتی خراسان رضوی در 
خصوص اقدامــات گروه موزه های 
اداره کل افــزود: روز یکشــنبه ۲۴ 
اردیبهشــت ماه رونمایی از دفاتر 
یادبود آرامگاه فردوســی در محل 
آرامگاه برگزار شــد که یک مجموعه از یادداشت های مردمی و 
دارای ارزش های فرهنگی، اجتماعی و مردم شناسی است، شنبه 
۳۰ اردیبهشت موزه تاریخ طبیعی در مشهد افتتاح خواهد شد، 

این موزه خصوصی و بسیار جذاب و دیدنی است.
رادمنش در خصوص برنامه های موزه بزرگ خراسان اظهار کرد: 
نمایشگاه قالیچه های بلوچ در موزه بزرگ خراسان برپا می شود، 
البته در بخشی از نگارخانه موزه بزرگ اکنون نمایشگاه معرق در 
حالی برپایی است. او گفت: در روز جهانی موزه ها به دلیل امکان 
اســتقبال بازدیدکنندگان تعداد راهنمایان مــوزه و موزه داران 

تخصصی که در موزه حضور دارند افزایش می یابد.
رئیس گروه موزه های اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراســان رضوی در خصوص فعالیت موزه داران 
تصریــح کرد: تمامی اشــیا موزه دارای زیرنویس هســتند اما 
موزه داران تخصصی برای راهنمایی بازدید گروه ها و پاسخگویی 
به افرادی که ســوالاتی بیشــتر از زیرنویس اشیا دارند، حضور 
خواهند داشــت. او یادآور شد: مهم ترین مجموعه های تاریخی 
و فرهنگی و موزه های استان شامل مجموعه آرامگاه فردوسی، 
نادری، موزه بزرگ خراسان، آرامگاه های عطار و خیام نیشابور، 
آرامگاه ملاهادی سبزواری) اسرار(، سایت موزه بندیان درگز و 

موزه مردم شناسی گناباد است

شرایط ویژه اشتراک انبوه 
روزنامه صـبح امروز  

برای پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی
با ما تماس بگیرید: 

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شــماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۳۰۰۱۱۳۰ هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشــهد ناحیــه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی  آقای محســن احمدی فرزند هادی به شــماره 
شناسنامه ۲۰۳۶ صادره از مشهد مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به 
ششدانگ اعیان یک باب منزل مسکونی به مساحت  ۱۵۱/۶۵ متر مربع 
قسمتی از پلاک ۳۰۷۸۲  فرعی از ۵  اصلی واقع در بخش۹ مشهد  از 
محل مالکیت متقاضی که عرصه آن متعلق به موقوفه  گوهرشاد بیگم 
با تولیت اداره اوقاف  و امور خیریه ناحیه ۲ مشــهد و اعیان متعلق به 
متقاضی  اســت محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو مــاه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عــدم وصول اعتراض طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف۶۸۱ تاریخ انتشار نوبت 

اول: ۱۴۰۲/۲/۱۳. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۲/۲۸
علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد


